



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

25-27
ມິຖຸນາ
2022
ບີທີ 11
ສະບັບທີ 854

ສືບຕໍ່ພິຈາລະນາວຽກງານຂົງເຂດລັດຖະບານ ແລະ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

(ສພຊ) ໃນວາລະດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ໃນວັນທີ 22 ມິຖຸນາ 2022 ໂດຍການຜັດປຽນກັນເປັນປະທານກອງປະຊຸມຂອງທ່ານ ພົມ ສຸວອນ ເລື່ອງບຸນມີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທ່ານ ປອ. ນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມເປັນຄະນະປະທານ.

ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ໄດ້ສືບຕໍ່ປະກອບຄໍາຄິດຕໍ່ບົດລາຍງານຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ຮັບຟັງການຊີ້ແຈງເພີ່ມເຕີມຕໍ່ຄໍາຊັກຖາມຂອງ ສສຊ ຈາກທ່ານຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ. ພ້ອມດ້ວຍທ່ານຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ



ຢູຕິທໍາ.

ທ່ານ ບຸນໂຈມ ອຸບົນປະສິດ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບທິດທາງການປະຕິຮູບລັດວິສາຫະກິດ ລວມທັງການປັບປຸງ



ໂຄງສ້າງຂອງທະນາຄານທຸລະກິດລັດ; ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ລິເບີ ລິບົວປາວ ປະທານກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ຕາງໜ້າລັດວິສາຫະກິດ ລວມທັງການປັບປຸງ

ເຫັນຕໍ່ບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວ ແລະ ບັນດາທ່ານ ສສຊ ກໍໄດ້ສຸມໃສ່ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ແລະ ຕັ້ງຄໍາຖາມເຈາະຈົ້ມຕໍ່ລັດຖະບານ ເພື່ອໃຫ້ຄະນະລັດຖະບານໃຫ້ຄວາມກະຈ່າງແຈ້ງ ແລະ

ຊີ້ແຈງເພີ່ມເຕີມ; ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ; ຮອງຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ; ລັດຖະມົນຕີກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ແລະ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງຜະລິດສິນຄ້າ

ແລະ ບໍ່ແຮ່ ກໍໄດ້ໃຫ້ການຊີ້ແຈງຕໍ່ກອງປະຊຸມ.

ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ຫັນຕາກອງຜາລີ ຮອງປະທານກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ຕາງໜ້າໃຫ້ກອງເລຂານຸການກອງປະຊຸມ ຮັບຜິດຊອບວຽກງານຂົງເຂດແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ຂຶ້ນຜ່ານຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບທິດທາງການປະຕິຮູບລັດວິສາຫະກິດ ລວມທັງການປັບປຸງໂຄງສ້າງຂອງທະນາຄານທຸລະກິດລັດ.

ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 23-24 ມິຖຸນາຜ່ານມາ, ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານກອງປະຊຸມຂອງພະນະທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມເປັນຄະນະປະທານ ໄດ້ພິຈາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ຂອງ ສປປລາວ



ໃນໂອກາດເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ທ່ານ

ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນປະທານກຳມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ໃຫ້

ສໍາພາດກັບສື່ມວນຊົນ ກ່ຽວກັບການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ກ່າວວ່າ: ຂ້າພະເຈົ້າ ມີຄວາມພາກພູມໃຈ ແລະ ເປັນກຽດຢ່າງຍິ່ງ ທີ່ໄດ້ມາໃຫ້ສໍາພາດກ່ຽວກັບວຽກງານການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງຈະໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນໂດຍສັງເຂບກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ແລະ ສະພາບການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ໃນໄລຍະທີ່ຜ່ານມາ ແລະ ຕໍ່ໜ້າວຽກງານສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ເປັນນະໂຍບາຍຂອງພັກ ແລະ ວຽກສໍາຄັນອື່ນໆ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຜົນການພິຈາລະນາວຽກງານຂອງລັດຖະບານ



ໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 21 ມິຖຸນາຜ່ານມາ, ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ

ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ໄດ້ຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ

ຖະແຫລງຂ່າວກ່ຽວກັບຜົນການພິຈາລະນາວຽກງານຂອງລັດຖະບານໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022 ແລະ ຄວາມຄືບໜ້າ ຂອງວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຕໍ່ບັນດາທ່ານ ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ບັນຍາຊົນ, ກໍາມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ພໍ່ແມ່ພີ່ນ້ອງ, ປະຊາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ຖະແຫລງຄວາມຄືບໜ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ



ໃນວັນທີ 21 ມິຖຸນາ 2022 ທ່ານ ພົມ ສຸວອນ ເລື່ອງບຸນມີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖະແຫລງກ່ຽວກັບຄວາມຄືບໜ້າ ໃນການຈັດ

ຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ປີ 2021-2023 ເຊິ່ງວຽກງານດັ່ງກ່າວໄດ້ຖືກຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມສະ

ໄໝວິສາມັນເທື່ອທີ 1 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຕາມມະຕິສະບັບເລກທີ 04/ສພຊ, ລົງວັນທີ 10 ສິງຫາ 2021.

ພາຍຫລັງກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຜົນການລາຍງານຂອງລັດຖະບານແລະການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງຜູ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດແລ້ວ, ບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສຸມໃສ່ປະກອບຄໍາເຫັນດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງຕໍ່ບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບຄວາມຄືບໜ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ, ຕາມ 6 ແຜນວຽກຈຸດສຸມຂອງວາລະແຫ່ງຊາດດັ່ງກ່າວ ແຕ່ປີ 2021-

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 8

ຄະນະຜູ້ແທນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ເຂົ້າຮ່ວມສັງເກດການເລືອກຕັ້ງ ຢູ່ຮາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 2-6 ມິຖຸນາຜ່ານມາ, ຄະນະຜູ້ສັງເກດການການເລືອກຕັ້ງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ນຳໂດຍທ່ານ ຄຳສິງ ໄຊສິມແພງ ຮອງປະທານກຳມາທິການວຽກ

ງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເດີນທາງໄປຮ່ວມສັງເກດການການເລືອກຕັ້ງຂັ້ນຕາແສງຢູ່ຮາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ.

ຄະນະຜູ້ສັງເກດການຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໄດ້ເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ນັບທ່ານ ສິມເດັດ ຮຸນເຊັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ຮາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ; ເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ນັບທ່ານ ສຸກຮອນ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ແລະ ຮ່ວມມືສາກົນ; ເຂົ້າພົບປະກັບທ່ານ ຢາລາ ຫົວໜ້າຄະນະພົວພັນຕ່າງປະເທດຂອງພັກປະຊາຊົນກຳປູເຈຍ ທັງເປັນປະທານກຳມາທິການການຕ່າງປະເທດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດກຳປູເຈຍ, ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມພິເສດ ລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການເລືອກຕັ້ງແຫ່ງຊາດກຳປູເຈຍ (NEC) ກັບບັນດາພັກການ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 5



ໜ້າ 5

ສືບຕໍ່ຕິດຕາມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ IX

ສິບຕໍ່...

ລະນາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານກ່ຽວກັບການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະບັບ ຂົງເຂດເສດຖະກິດຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທຶນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມການລົງທຶນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຊັບສິນຂອງລັດ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍແຮ່ທາດ ສະເໜີໂດຍທ່ານ ສອນໄຊ ສີມັນດອນ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແລະ ພິຈາລະນາບົດລາຍງານການສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2-3 ແລະ ແຜນການຮອດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ແລະ ຜົນການຕິດຕາມກວດກາຂອງ ສພຊ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ແລະ ແຜນການຕິດຕາມກວດກາໃນຕໍ່ໜ້າທີ່ລາຍງານໂດຍທ່ານ ປອ. ນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮື ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນປະທານກຳມາທິການກົດໝາຍ ຕາງໜ້າຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນກ່ຽວກັບການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະບັບດັ່ງກ່າວ ຂອງຂົງເຂດເສດຖະກິດ; ພ້ອມນັ້ນ, ບັນດາທ່ານ ສສຊ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະບັບດັ່ງກ່າວ ຂອງຂົງເຂດເສດຖະກິດ; ພ້ອມນັ້ນ, ບັນດາທ່ານ ສສຊ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະບັບ ແລະ ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການຊີ້ແຈງເພີ່ມເຕີມຈາກທ່ານລັດຖະມົນຕີກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງຜະລິດ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ; ຈາກນັ້ນ, ຕາງໜ້າກອງເລຂານຸການກອງປະຊຸມ ຮັບຜິດຊອບວຽກງານຂົງເຂດເສດຖະກິດ ໂດຍແມ່ນທ່ານ ພ້ອ. ມຸທອນ ວໍລະເພັດ ຮອງປະທານກຳມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ຜ່ານຮ່າງ ມະຕິກອງປະຊຸມ ສພຊ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານກ່ຽວກັບການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະບັບ ແລະ ໃນວາລະຕອນທ້າຍຂອງການພິຈາລະນາວຽກງານຂົງເຂດລັດຖະບານ ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການຊີ້ແຈງເພີ່ມເຕີມຈາກທ່ານ ພ້ອ. ວິພາວັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີຕື່ມອີກ.

ສຳລັບວຽກງານຂອງ ສພຊ, ບັນດາທ່ານ ສສຊ ກໍໄດ້ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງມີຈຸດສຸມຕໍ່ບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວຂອງ ສພຊ ເພື່ອສາມາດເສີມຂະຫຍາຍດ້ານດີ, ຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າຫາວິທີທາງ, ກົນໄກຕ່າງໆເພື່ອເຮັດໃຫ້ວຽກງານຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຕ່າງໆ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ, ໄປຕາມລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ເຮັດສຳເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍ. ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການຊີ້ແຈງໃຫ້ຄວາມກະຈ່າງແຈ້ງກ່ຽວກັບວຽກງານຂອງ ສພຊ ຕໍ່ບັນດາທ່ານ ສສຊ ທີ່ຕັ້ງຂຶ້ນ; ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ສຸບັນ ສະວະບຸດ ປະທານກຳມາທິການວຽກງານສະມາ

ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນນາມຫົວໜ້າກອງເລຂາກອງປະຊຸມ ໄດ້ຂຶ້ນສະເໜີຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ 2 ສະບັບຕື່ມອີກ.

(ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ)

ການສ້າງ...

ຂອງລັດ ເວົ້າລວມ ແລະ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ; ຄືດັ່ງທີ່ພວກເຮົາໄດ້ຮູ້ແລ້ວວ່າ: ອົງການຕົວແທນແຫ່ງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ເປັນອົງການສູງສຸດແຫ່ງອຳນາດລັດ, ເປັນອົງການນິຕິບັນຍັດປະຕິບັດພາລະບົດບາດຮັບຮອງເອົາລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ, ຕົກລົງບັນຫາສຳຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ ຂອງບັນດາອົງການລັດ.

ພາຍຫລັງປະເທດຊາດ ໄດ້ຮັບການສະຖາປະນາເປັນ ສປປລາວ ພັກເຮົາ ໄດ້ນຳພາປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າປະຕິບັດສອງໜ້າທີ່ຍຸດທະສາດຄື: ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາປະເທດຊາດ ຮອດປີ 1986 ພັກໄດ້ວາງແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ຢ່າງຮອບດ້ານ, ມີຫລັກການ, ຫັນປ່ຽນຈາກການຄຸ້ມຄອງລວມສູນບໍລິຫານເກື້ອກຸນ ໄປສູ່ການຄຸ້ມຄອງຕາມກົນໄກຕະຫລາດ ທີ່ມີການໄລ່ລຽງເສດຖະກິດ ແລະ ມີການດັດສິມຂອງລັດເພື່ອຕອບສະໜອງຕໍ່ຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງການປ່ຽນແປງໃໝ່ດັ່ງກ່າວ ຈຶ່ງມີຄວາມຈຳເປັນຕ້ອງຫັນໄປສູ່ການຄຸ້ມຄອງລັດດ້ວຍລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ. ດ້ວຍເຫດນັ້ນ, ກອງປະຊຸມເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາປະຊາຊົນສູງສຸດ ຊຸດທີ II ໃນປີ 1991 ຈຶ່ງໄດ້ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາລັດຖະທຳມະນູນສະບັບທຳອິດຂອງສປປລາວ ແລະ ໄດ້ປະກາດໃຊ້ໃນວັນທີ 15 ສິງຫາ 1991 ເຊິ່ງເປັນກົດໝາຍພື້ນຖານໃຫ້ແກ່ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ; ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ກໍໄດ້ປະກາດໃຊ້ກົດໝາຍຈຳນວນໜຶ່ງ ແລະ ຕໍ່ມາສະພາແຫ່ງຊາດ ແຕ່ຊຸດທີ III-IX ໄດ້ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍຫລາຍກວ່າ 160 ສະບັບ ເຊິ່ງໄດ້ກາຍເປັນເຄື່ອງມືໃນການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ດ້ວຍກົດໝາຍ ທັງເປັນການເສີມຂະຫຍາຍ ແລະ ປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ໃຫ້ມີຄວາມສະເໝີພາບຕໍ່ໜ້າກົດໝາຍ. ເວົ້າລວມກົດໝາຍຂອງລັດເຮົາສະແດງເຖິງເຈດຈຳນົງຂອງຊົນຊັ້ນກຳມະກອນ ແລະ ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານລາວບັນດາເຜົ່າເພື່ອດັດປັບສາຍພົວພັນສັງຄົມ ຫລື ເວົ້າສະເພາະ ກົດໝາຍ ແມ່ນນິຕິກຳທີ່ສ້າງຂຶ້ນໂດຍອົງການທີ່ມີສິດອຳນາດ, ຮັບຮອງເອົາໂດຍສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະກາດໃຊ້ໂດຍປະທານປະເທດທີ່ກຳນົດຫລັກການ, ລະບຽບການ ແລະ ມາດຕະການ ແນໃສ່ດັດປັບສາຍພົວພັນສັງຄົມ ມີຜົນບັງຄັບທົ່ວໄປ ທີ່ປົກປ້ອງລະບອບການເມືອງປະຊາທິປະໄຕປະຊາຊົນ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ.

1. ຂັ້ນຕອນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ

ໝາຍ ແມ່ນປະຕິບັດຕາມຂັ້ນຕອນທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສ້າງນິຕິກຳ (ສະບັບປັບປຸງ ປີ 2021) ຄື:

- 1). ສ້າງແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ເຊິ່ງການຈັດຕັ້ງທີ່ມີສິດສະເໜີສ້າງກົດໝາຍ ຕ້ອງສ້າງແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍຂອງຕົນ ໂດຍກຳນົດແຈ້ງນະໂຍບາຍໃນການສ້າງກົດໝາຍເພື່ອສະເໜີຕໍ່ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາ;
- 2). ສ້າງຮ່າງກົດໝາຍ ຂອງກະຊວງ, ອົງການ: ຕ້ອງໄດ້ແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຮັບຜິດຊອບສ້າງຮ່າງກົດໝາຍ, ເກັບກຳ, ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ວິໄຈຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍໃໝ່ຖ້າມີ, ຂຽນເນື້ອໃນຂອງຮ່າງກົດໝາຍ, ລົງທາບທາມຄຳເຫັນຢູ່ສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ສ້າງບົດສະເໜີຮ່າງກົດໝາຍ ແລ້ວສະເໜີຕໍ່ກະຊວງຍຸຕິທຳ ເພື່ອກວດກາຄວາມສອດຄ່ອງຂອງຮ່າງກົດໝາຍ;
- 3). ກວດກາຄວາມສອດຄ່ອງຂອງຮ່າງກົດໝາຍ ໂດຍກະຊວງຍຸຕິທຳ: ຕ້ອງເຮັດຢ່າງລະອຽດຮອບດ້ານໂດຍເນັ້ນໃສ່ຄວາມສອດຄ່ອງຂອງຮ່າງກົດໝາຍກັບນະໂຍບາຍໃນການສະເໜີສ້າງກົດໝາຍ, ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍອື່ນ, ສິນທິສັນຍາທີ່ ສປປລາວ ເປັນພາຄີ, ຄວາມສະເໝີພາບຍິງ-ຊາຍ, ຄວາມຈຳເປັນ, ຄວາມສົມເຫດສົມຜົນຂອງຂັ້ນຕອນທາງດ້ານບໍລິຫານ ແລະ ເຕັກນິກການສ້າງນິຕິກຳ ພາຍໃນເວລາສິບຫ້າວັນນັບແຕ່ວັນໄດ້ຮັບຮ່າງກົດໝາຍເປັນຕົ້ນໄປ ແລ້ວນຳສະເໜີຕໍ່ລັດຖະບານເພື່ອພິຈາລະນາ;
- 4). ພິຈາລະນາຮ່າງກົດໝາຍ ໂດຍລັດຖະບານ ແມ່ນພາຍຫລັງໄດ້ຮັບຮ່າງກົດໝາຍ ແລ້ວທ້ອງວ່າການສຳນັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຕ້ອງຄົ້ນຄວ້າກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍ, ບັນຫາທີ່ບໍ່ທັນເປັນເອກະພາບ, ບັນຫາຂໍ້ກົງກັນ ແລະ ຈັດເຂົ້າວາລະຂອງກອງປະຊຸມລັດຖະບານ ເພື່ອພິຈາລະນາ. ພາຍຫລັງຮ່າງກົດໝາຍໄດ້ຜ່ານການພິຈາລະນາໃນກອງປະຊຸມລັດຖະບານແລ້ວ ຖ້າຫາກມີການຕົກລົງ ແລະ ຊີ້ນຳໃຫ້ປັບປຸງຮ່າງກົດໝາຍນັ້ນ ກໍໃຫ້ທ້ອງວ່າການສຳນັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີຮັບຜິດຊອບປະສານສົມທົບກັບອົງການທີ່ຮັບຜິດຊອບສ້າງຮ່າງກົດໝາຍ, ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ກຳມາທິການກົດໝາຍ ແລະ ກຳມາທິການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຮີບຮ້ອນປັບປຸງແລ້ວສົ່ງໃຫ້ລັດຖະບານ ເພື່ອນຳສະເໜີຕໍ່ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ;
- 5). ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາຮ່າງກົດໝາຍ ໂດຍສະພາແຫ່ງຊາດ:
 - ການພິຈາລະນາແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແມ່ນພາຍຫລັງໄດ້ຮັບແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ທີ່ມີສິດສະເໜີສ້າງກົດໝາຍແລ້ວ ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ມອບໃຫ້ກຳມາທິການກົດໝາຍປະສານສົມທົບກັບກຳມາທິການອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ກວດກາລະອຽດແລ້ວລາຍງານຕໍ່ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາ ແລະ ສະເໜີແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ທ້າປີ ຕໍ່ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ

ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດແຕ່ລະຊຸດ ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາ; ສຳລັບແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍປະຈຳປີ ແມ່ນຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເປັນຜູ້ຕົກລົງ ໂດຍອີງຕາມແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ທ້າປີ ທີ່ໄດ້ຮັບຮອງເອົາແລ້ວ ແລະ ຕາມການສະເໜີຂອງການຈັດຕັ້ງທີ່ມີສິດສະເໜີສ້າງກົດໝາຍ; ແຈ້ງແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ທ້າປີ ແລະ ປະຈຳປີ ທີ່ໄດ້ຮັບຮອງເອົາແລ້ວນັ້ນໃຫ້ການຈັດຕັ້ງທີ່ມີສິດສະເໜີສ້າງກົດໝາຍ ເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ;

- ການກວດກາເນື້ອໃນຮ່າງກົດໝາຍຮອບດ້ານ ແມ່ນພາຍຫລັງໄດ້ຮັບຮ່າງກົດໝາຍ ຈາກການຈັດຕັ້ງທີ່ມີສິດສະ ເໜີສ້າງກົດໝາຍແລ້ວຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ມອບໃຫ້ກຳມາທິການກົດໝາຍ ແລະ ກຳມາທິການອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອກວດກາເນື້ອໃນຮ່າງກົດໝາຍຮອບດ້ານ ໂດຍສະເພາະກວດກາຄວາມຈຳເປັນ, ຈຸດປະສົງ, ຄາດໝາຍ ແລະ ຂອບເຂດຂອງຮ່າງກົດໝາຍ, ຄວາມສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍບາຍລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍອື່ນ ແລະ ສິນທິສັນຍາທີ່ ສປປລາວ ເປັນພາຄີ ແລະ ຄວາມສາມາດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍດັ່ງກ່າວແລ້ວ ລາຍງານຕໍ່ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອພິຈາລະນາ;
- ການຈັດກອງປະຊຸມສຳມະນາກົດໝາຍເປີດກວ້າງ ແມ່ນຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕົກລົງຈັດກອງປະຊຸມສຳມະນາເປີດກວ້າງ ສຳລັບສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ເພື່ອປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍ. ໃນກໍລະນີເຫັນວ່າຮ່າງກົດໝາຍຫາກພົວພັນກັບຫລາຍຂົງເຂດວຽກງານ ຫລື ຕິດພັນໂດຍກົງກັບສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດລວມຂອງປະຊາຊົນ ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕົກລົງເອົາຮ່າງກົດໝາຍໄປປຶກສາຫາລືກັບປະຊາຊົນ ແລ້ວການລວບລວມຄຳເຫັນຂອງປະຊາຊົນ ເພື່ອປັບປຸງເນື້ອໃນຮ່າງກົດໝາຍກ່ອນຈະສະເໜີຕໍ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາ;
- ການພິຈາລະນາຮ່າງກົດໝາຍຢູ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ແມ່ນສະພາແຫ່ງຊາດ ນຳເອົາຮ່າງກົດໝາຍມາພິຈາລະນາ ຢູ່ກອງປະຊຸມເທື່ອດຽວ ຫລື ສອງເທື່ອ ໃນການພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາຮ່າງກົດໝາຍໃນກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ດຳເນີນໄປດ້ວຍການລົງຄະແນນສຽງແບບບິດລັບ ຫລື ເປີດເຜີຍ; ກົດໝາຍຈະຖືວ່າຖືກຮັບຮອງເອົາກໍຕໍ່ເມື່ອໄດ້ຮັບຄະແນນສຽງຫລາຍກວ່າເຄິ່ງໜຶ່ງຂອງຈຳນວນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ; ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ສະເໜີກົດໝາຍທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຮັບຮອງເອົາແລ້ວຕໍ່ປະທານປະເທດພາຍໃນເວລາຊາວວັນ ນັບແຕ່ວັນກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຮັບຮອງເອົາເປັນຕົ້ນໄປ ເພື່ອພິຈາລະນາປະກາດໃຊ້;
- 6). ການປະກາດໃຊ້ກົດໝາຍໂດຍປະທານປະເທດ: ປະທານປະເທດ ພິຈາລະນາອອກລັດຖະດຳລັດປະກາດໃຊ້ກົດໝາຍຢ່າງຊຳລືບວັນນັບແຕ່ວັນໄດ້ຮັບກົດໝາຍຈາກ

ສະພາແຫ່ງຊາດເປັນຕົ້ນໄປ. ໃນໄລຍະເວລາດັ່ງກ່າວປະທານປະເທດມີສິດສະເໜີໃຫ້ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາຄືນໃໝ່, ຖ້າສະພາແຫ່ງຊາດຫາກຕົກລົງຍັງຢືນເອົາຕາມເດີມແລ້ວປະທານປະເທດຕ້ອງໄດ້ປະກາດໃຊ້ພາຍໃນເວລາສິບຫ້າວັນນັບແຕ່ວັນໄດ້ຮັບໜັງສືຢືນຈາກຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ.

2. ສັງເກດຕີລາຄາ ດ້ານດີ, ດ້ານອ່ອນ, ສາເຫດ ແລະ ບົດຮຽນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ
 - ກ. ດ້ານດີ ແລະ ສາເຫດທີ່ພາໃຫ້ມີດ້ານດີ: ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ກໍມີຜົນສຳເລັດ ແລະ ດ້ານດີ ຢ່າງຫລວງຫລາຍ ແຕ່ຈະຍົກໃຫ້ເຫັນບາງດ້ານທີ່ຜິດເດັ່ນ ຄື:
 - ຫລາຍກະຊວງ, ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ເປັນເຈົ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດຮັບຮອງ;
 - ກຳມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການປະສານສົມທົບກັບກຳມາທິການກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອກວດກາເນື້ອໃນຮອບດ້ານ ໂດຍມີການຄົ້ນຄວ້າ, ວິໄຈເນື້ອໃນແຕ່ລະມາດຕາຂອງຮ່າງກົດໝາຍ ຢ່າງລະອຽດ, ຮອບດ້ານ;
 - ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ມີການຊີ້ນຳທາງດ້ານແນວທາງນະໂຍບາຍຕໍ່ແຕ່ລະຮ່າງກົດໝາຍ ແລະ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງໃນການຊີ້ນຳ ແລະ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການເສີມຂະຫຍາຍສິດປະຊາທິປະໄຕ ຢ່າງກວ້າງຂວາງໃນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ເນື້ອໃນຂອງບັນດາຮ່າງກົດໝາຍ;
 - ມີການປະສານສົມທົບຢ່າງກົມກຽວກັນລະຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ໃນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ໃຫ້ມີຄວາມຈະແຈ້ງ, ຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ, ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍບາຍ, ສະພາບການຕົວຈິງທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງຊາດ ແລະ ສາມາດປະຕິບັດໄດ້.
 - ຂ. ດ້ານອ່ອນ ແລະ ສາເຫດທີ່ພາໃຫ້ມີດ້ານອ່ອນ: ໄປຄຽງຄູ່ກັບດ້ານດີ ແລະ ຜົນສຳເລັດນັ້ນ ກໍຍັງມີຫລາຍຂໍ້ຄົງຄ້າງ ທີ່ເປັນດ້ານອ່ອນ ແລະ ບໍ່ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ ເຊິ່ງສະແດງອອກໃນຈຸດທີ່ຜິດເດັ່ນ ດັ່ງນີ້:
 - ການປະເມີນຜົນກະທົບຂອງຮ່າງກົດໝາຍ ກ່ອນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງ ຍັງບໍ່ທັນເຮັດໄດ້ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມນິຕິກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ກຳນົດໄວ້;
 - ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍຂອງບາງກະຊວງ, ອົງການ ຍັງມີລັກສະນະຮີບດ່ວນ, ຝ່າວຝັ່ງ, ແລ່ນນຳງົບປະມານການຊ່ວຍເຫລືອຂອງສາກົນ, ການຄົ້ນຄວ້າເນື້ອໃນຂອງຮ່າງກົດໝາຍ ຍັງບໍ່ທັນເລິກເຊິ່ງ ແລະ ງົບປະມານ ເພື່ອຮັບໃຊ້ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ຍັງມີຈຳກັດ;
 - ການເອົາຮ່າງກົດໝາຍລົງທາບທາມຄຳເຫັນ ຢູ່ສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ໃຊ້ເວລາຈຳກັດ, ບໍ່ກວ້າງຂວາງ, ທົ່ວເຖິງ ແລະ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນການທາບທາມ ຍັງບໍ່ເປັນເຈົ້າການ

ໃນການປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ເນື້ອໃນກົດໝາຍ.

- ຄ. ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້: ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ສາມາດຖອດຖອນບົດຮຽນທີ່ຜິດເດັ່ນໄດ້ ດັ່ງນີ້:
 - ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຄະນະສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍໃນການຄົ້ນຄວ້າ, ວິເຄາະ, ວິໄຈ ບົດຮຽນຂອງຕ່າງປະເທດ ແລະ ພິດຕິກຳຕົວຈິງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບເນື້ອໃນຂອງຮ່າງກົດໝາຍ ແລະ ຕ້ອງກຳນົດແຜນການ, ແຜນງານ, ແຜນງົບປະມານເພື່ອຮັບໃຊ້ສິ່ງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ແລະ ຕ້ອງມີການທາບທາມຄຳເຫັນຢູ່ສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຢ່າງກວ້າງຂວາງ;
 - ສະພາແຫ່ງຊາດ ຕ້ອງເປີດກວ້າງຮັບຟັງຄຳຄິດຄຳເຫັນທາງດ້ານວິຊາການ ຕໍ່ຮ່າງກົດໝາຍ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ເນື້ອໃນຮ່າງກົດໝາຍ ມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ສອດຄ່ອງ ແລະ ຮັດກຸມ; ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນຂອງກຳມາທິການກົດໝາຍ ແລະ ກຳມາທິການອື່ນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຖືກແຕ່ງຕັ້ງໃຫ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນຄະນະສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ຕ້ອງເປັນເຈົ້າການສະໜອງຂໍ້ມູນດ້ານຕ່າງໆຢ່າງລະອຽດ.
3. ບາງບັນຫາທີ່ຄວນເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍໃຫ້ມີຄຸນນະພາບ
 - 1). ເພີ່ມທະວີການຊີ້ນຳຂອງຄະນະພິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ໂດຍຖືເອົາຄຸນນະພາບເປັນກົກ, ເອົາປະລິມານເປັນສຳຄັນ;
 - 2). ຕ້ອງຈັດສັນງົບປະມານ, ກຳນົດບຸກຄະລາກອນເຂົ້າໃນວຽກງານສ້າງ, ປັບປຸງກົດໝາຍໃຫ້ພຽງພໍ ແລະ ຈັດຕັ້ງການເຝິກອົບຮົມ, ເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສ້າງນິຕິກຳ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ແລະ ກະຊວງ, ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ໃນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ໃຫ້ມີຄວາມພ້

6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 GDP ຂະຫຍາຍຕົວ 4,3%

ອ່ານຕໍ່ສະບັບກ່ອນ...

7) ວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບທົ່ວປວງຊົນຮອບດ້ານ ຂອງພັກໄດ້ສືບຕໍ່ເພີ່ມທະວີໂດຍສົມທົບກັບວຽກງານກໍ່ສ້າງຮາກຖານການເມືອງ ຢູ່ເຂດຈຸດສຸມຕ່າງໆ ອັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ປະເທດຊາດ ສືບຕໍ່ມີສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍທີ່ໜັກແໜ້ນ.

ສັງລວມແລ້ວ, ໃນໄລຍະ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ເຖິງວ່າສະພາບການພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ມີການຜັນແປຢ່າງສັບສົນ, ສະພາບພາຍໃນປະເທດສືບຕໍ່ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຫລາຍດ້ານກໍຕາມ, ແຕ່ພາຍໃຕ້ການນຳພາ-ຊີ້ນຳ ຂອງກົມການເມືອງ, ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ການຕິດຕາມກວດກາ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງຢ່າງໃກ້ຊິດ ສົມທົບກັບການບໍລິຫານໂດຍກົງຂອງລັດຖະບານ ກໍຄືອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ, ມີການປະກອບສ່ວນຢ່າງເປັນເຈົ້າການຂອງພະນັກງານ, ນັກຮົບ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າທຸກຊັ້ນຄົນຈຳນວນສ່ວນຫລາຍ; ເພື່ອນມິດສາກົນ ແລະ ເພື່ອນມິດຍຸດທະສາດໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນ ແລະ ຊ່ວຍເຫລືອແກ່ປະເທດພວກເຮົາດ້ວຍຫລາຍຮູບ, ຫລາຍວິທີການ, ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ປະເທດເຮົາ ສືບຕໍ່ມີສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງຢ່າງໜັກແໜ້ນ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ ແລະ ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ, ເສດຖະກິດຂອງປະເທດສືບຕໍ່ຂະຫຍາຍຕົວໃນຈັງຫວະດີ ແລະ ສາມາດປະດັບປະຊຸມໄດ້. ເຖິງແນວໃດກໍຕາມ ກໍຍັງມີຂໍ້ຄົງຄ້າງທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງພ້ອມກັນບຸກທະລຸແກ້ໄຂປັບປຸງຢ່າງແຂງແຮງຕື່ມ.

ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ສາເຫດ + ຂໍ້ຄົງຄ້າງ.

1) ການເຜີຍແຜ່ເຊື້ອມຊຶມແນວທາງ, ມະຕິ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳຕ່າງໆ ກໍຄືແຜນແຕ່ລະດ້ານຂອງບາງພາກສ່ວນ, ບາງຂັ້ນຍັງບໍ່ທັນທົ່ວເຖິງ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງມີຄວາມຊັກຊ້າ.

2) ຕົວເລກເສດຖະກິດມະຫາພາກມີຄວາມບອບບາງ; ການຜະລິດກະສິກຳ-ປ່າໄມ້, ການປຸງແຕ່ງ ແລະ ການບໍລິການເຖິງວ່າໄດ້ມີຄວາມພະຍາຍາມ ແຕ່ທຽບໃສ່ຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການແມ່ນຍັງອ່ອນນ້ອຍຫລາຍ. ການສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານ-ວັດຖຸແກ້ໄຂ ລວມທັງການບໍລິການເພື່ອຮອງຮັບໃຫ້ແກ່ການທ່ອງທ່ຽວ ຍັງບໍ່ທັນຮັບປະກັນຄຸນນະພາບ ເຊິ່ງຍັງບໍ່ທັນຈູງໃຈນັກທ່ອງທ່ຽວຕ່າງປະເທດ ເທົ່າທີ່ຄວນ.

3) ເຖິງວ່າໄດ້ອອກນິຕິກຳຫລາຍສະບັບ, ແຕ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງຍັງບໍ່ທັນໄດ້ດີເທົ່າທີ່ຄວນ ລວມທັງການຄຸ້ມຄອງເຂດເສດຖະກິດພິເສດ, ການປະຕິບັດວິໄນແຜນການ-ການເງິນຂອງບາງຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນລວມທັງຜູ້ປະກອບການຈຳນວນໜຶ່ງ ຍັງບໍ່ທັນເຂັ້ມງວດ, ການເກັບລາຍຮັບຍັງມີການຮົ່ວໄຫລ, ການແກ້ໄຂໜີ້ສິນຍັງຄົບໜ້າຊ້າ.

4) ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ພັດທະນາແຮງງານ ໂດຍລວມແລ້ວ ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ຮັບການປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍກໍຄືແຜນການກຳນົດໄວ້ ເຊິ່ງເຮັດໃຫ້ມີການວ່າງງານຢູ່ບາງບໍລິເວນເຂດແຄ້ວນ. ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ຄຸນງາມຄວາມດີ ຍັງບໍ່ໄດ້ຕາມຄາດໝາຍກຳນົດ.

+ ສາເຫດທີ່ພາໃຫ້ມີຈຸດອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ:

1) ຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຂອງພະນັກງານຢູ່ຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ຕະຫລອດຮອດປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າຈຳນວນໜຶ່ງ ຕໍ່ກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຍັງບໍ່

ທັນເລີກເຊິ່ງ.

2) ສະຕິຄວາມເປັນເຈົ້າການ, ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ລວມທັງຄວາມສະດັງໄວຕໍ່ບັນຫາຕ່າງໆທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນຈາກພາຍນອກ ຂອງບາງພາກສ່ວນ ຍັງບໍ່ທັນສູງເທົ່າທີ່ຄວນ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ການແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆບໍ່ທັນການ.

3) ຄວາມຕ້ອງການພັດທະນາມີສູງ, ແຕ່ຄວາມອາດສາມາດທາງດ້ານງົບປະມານມີຈຳກັດ ແລະ ບໍ່ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການຕົວຈິງ; ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ທຶນຮອນຂອງບາງພາກສ່ວນ ຍັງບໍ່ທັນຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບການທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້. ບັນຫາຕ່າງໆໃນຂົງເຂດການລົງທຶນ, ການເຊົ່າສຳປະທານ ລວມທັງໜີ້ສາທາລະນະສະສົມມາຫລາຍປີ ແລະ ມີຈຳນວນຫລາຍສົມຄວນ.

4) ການປັບປຸງກົນໄກ ແລະ ສະພາບແວດລ້ອມເພື່ອດຶງດູດການລົງທຶນຍັງມີຄວາມຊັກຊ້າ, ການປະສານງານກັນລະຫວ່າງຂະແໜງການຂອງບາງພາກສ່ວນຍັງບໍ່ທັນໂລ່ງລຽນ; ຂາດລະບົບຕິດຕາມ, ກວດກາແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ທີ່ມີປະສິດທິພາບ. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ຂໍ້ມູນສຳລັບຮັບໃຊ້ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ບາງດ້ານຍັງບໍ່ທັນຊັດເຈນ.

5) ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນແມ່ນຢູ່ໃນສະພາບການລະບາດ ຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ເຮັດໃຫ້ການລົງທຶນ, ການຜະລິດ, ການປຸງແຕ່ງ ແລະ ການບໍລິການຕ່າງໆ ລວມທັງການສົ່ງອອກສິນຄ້າໄປບາງປະເທດໃກ້ຄຽງໃນບາງໄລຍະພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ; ທ່າອຽງອັດຕາເງິນເຜີ້ຕິດພັນກັບລາຄານ້ຳມັນ ໃນຕະຫລາດໂລກນັບມື້ສູງຂຶ້ນ, ຄວາມຂັດແຍ່ງເສດຖະກິດ, ການເມືອງ ລະຫວ່າງບາງປະເທດໃນໂລກ ໄດ້ສົ່ງຜົນກະທົບບໍ່ໜ້ອຍຕໍ່ການ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳ ສພຊ ປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ບົດລາຍງານ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບກ່ອນ...

3) ຕໍ່ກັບແຜນວຽກຈຸດສຸມຍົກສູງປະສິດທິຜົນ ການຄຸ້ມຄອງລາຍຈ່າຍງົບປະມານຂອງລັດ ເປັນຕົ້ນ ດຳລັດວ່າດ້ວຍລົດຂອງລັດ ສະບັບເລກທີ 599/ລບ, ລົງວັນທີ 29/9/2021 ຍັງບໍ່ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ການສ້າງແຜນຍຸດທະສາດແກ້ໄຂໜີ້ສິນສາທາລະນະ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ ຍັງບໍ່ທັນຍົກໃຫ້ເຫັນ ແຫລ່ງທຶນຊຳລະທີ່ແນ່ນອນ ແລະ ຊັດເຈນ, ແຫລ່ງທຶນດຽວກັນຂາດດຸນງົບປະມານ ແລະ ຊຳລະຕົ້ນທຶນ ເງິນກູ້ຢືມຕ່າງປະເທດ ຍັງສືບຕໍ່ອົງໃສ່ການກູ້ຢືມຈາກຕ່າງປະເທດ ແລະ ພາຍໃນ, ເຊິ່ງຍັງເປັນສາເຫດຂອງຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ໃນຕໍ່ໜ້າ;

4) ຕໍ່ກັບແຜນວຽກຈຸດສຸມການຮັກສາ ສະຖຽນລະພາບ ດ້ານເງິນຕາ ເຫັນວ່າ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຍັງ

ພົບກັບ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ບໍ່ມີຄວາມຄືບໜ້າ ເປັນຕົ້ນ: ອັດຕາເງິນເຜີ້ເພີ່ມສູງຂຶ້ນ, ອັດຕາແລກປ່ຽນເງິນກີບ ກັບເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ອ່ອນຄ່າແບບກ້າວກະໂດດຕໍ່ເນື່ອງ, ບໍ່ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ຕາມຄາດໝາຍທີ່ໄດ້ກຳນົດ ໃນມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງໄດ້ກາຍເປັນສິ່ງທ້າທາຍ, ມີຄວາມສ່ຽງສູງກະທົບຕໍ່ສະຖຽນລະພາບ ທາງດ້ານເສດຖະກິດມະຫາພາກ ມີຄວາມບອບບາງຫລາຍ ແລະ ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນໂດຍກົງ ບັນຫາຮ້ອນ ຊຳລະທີ່ແນ່ນອນ ຂາດສະພາບຄ່ອງດ້ານເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ເພື່ອສະໜອງຄວາມຕ້ອງການໃຫ້ແກ່ການນຳເຂົ້າ ນ້ຳມັນເຊື້ອໄຟຍັງບໍ່ພຽງພໍ, ລາຄານ້ຳມັນເພີ່ມຂຶ້ນຕໍ່ເນື່ອງ ໃນແຕ່ລະວັນ ເຮັດໃຫ້ມີຫາງສຽງສັງຄົມ ທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ການບໍລິຫານ ຂອງລັດຖະບານ;

5) ຕໍ່ກັບແຜນວຽກຈຸດສຸມການຍົກສູງປະສິດທິພາບ ການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງສັງຄົມ ດ້ວຍກົດ

ໝາຍ ເຫັນວ່າການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ຍັງບໍ່ທັນເລີກເຊິ່ງ, ກວ້າງຂວາງ ແລະ ທົ່ວເຖິງ, ການປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ຍັງບໍ່ທັນເຂັ້ມງວດ, ເດັດຂາດ ແລະ ມີຜົນສັກສິດໜ້າໃນສັງຄົມ ໃນຫລາຍກໍລະນີ; ການແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ແລະ ກວດກາ ຍັງປະຕິບັດໄດ້ໜ້ອຍ ເປັນຕົ້ນ: ການເກັບກູ້ຄືນຊັບສິນ ແລະ ໜີ້ສິນຂອງລັດ, ການລົງວິໄນຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ການປະຕິບັດຄຳຕັດສິນຂອງສານ ໃນຫລາຍກໍລະນີຍັງບໍ່ມີຜົນສັກສິດ.

4. ຕໍ່ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 14 ມາດຕະການ

1) ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ມາດຕະການ ໂດຍລວມຍັງຊັກຊ້າ,

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 6...

ກະຊວງການເງິນ

ສາມາດເກັບລາຍຮັບໄດ້ 10.633,81 ຕື້ກີບ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບກ່ອນ...

(1) ໜີ້ສິນພາຍໃນ: ຊຳລະແລ້ວ 1,619 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 24,53% ຂອງແຜນການປີ, ໃນນີ້:

- ຕົ້ນທຶນພັນທະບັດ ຊຳລະແລ້ວ 1,381 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 27,08% ຂອງແຜນການປີ;

- ດອກເບ້ຍພັນທະບັດ ຊຳລະແລ້ວ 238 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 15,88% ຂອງແຜນການປີ.

ສຳລັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແກ້ໄຂໜີ້ສິນໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດດ້ວຍການອອກພັນທະບັດລັດຖະບານ ວົງເງິນ 10 ພັນຕື້ກີບ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້ 9,577 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 95,78% ຂອງແຜນການ, ໃນນັ້ນ ພັນທະບັດອ່ວຍໜີ້ສາມແຈປະຕິບັດໄດ້ 3.818 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 93,55% ຂອງແຜນການ ແລະ ພັນທະບັດຊຳລະໜີ້ສິນໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ປະຕິບັດໄດ້ 5.759 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 97,32% ຂອງແຜນການ, ຍັງມີຍອດເຫລືອ 423 ຕື້ກີບ, ໃນນັ້ນ; ພັນທະບັດອ່ວຍໜີ້ສາມແຈ 264 ຕື້ກີບ ແລະ ພັນທະບັດຊຳລະໜີ້ສິນໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ 159 ຕື້ກີບ,

(2) ໜີ້ສິນຕ່າງປະເທດ: ຊຳ

ລະແລ້ວ 137,90 ລ້ານໂດລາເທົ່າກັບ 8,62% ຂອງແຜນການປີ, ໃນນີ້:

- ຕົ້ນທຶນເງິນກູ້ຊຳລະແລ້ວ 81,72 ລ້ານໂດລາ ເທົ່າກັບ 6,92% ຂອງແຜນການປີ;

- ດອກເບ້ຍເງິນກູ້ຊຳລະແລ້ວ 56,17 ລ້ານໂດລາ ເທົ່າກັບ 13,46% ຂອງແຜນການປີ.

ລັດຖະບານ ກໍຄື ກະຊວງການເງິນ ຈະພະຍາຍາມບໍລິຫານໜີ້ສິນສາທາລະນະ, ໂດຍສະເພາະແຜນການຊຳລະໜີ້ສິນພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ໃນ 7 ເດືອນທ້າຍປີ 2022 ຮັບປະກັນໃຫ້ໄດ້ຕາມແຜນ ແລະ ຈະປະຄັບປະຄອງການແກ້ໄຂໜີ້ສິນສາທາລະນະ ໃຫ້ຮັບປະກັນປະຕິບັດໄດ້ ໂດຍຜຶ້ນຖານ ເດັດຂາດບໍ່ໃຫ້ປະເທດຕົກເປັນປະເທດບໍ່ສາມາດຊຳລະໜີ້ສິນໄດ້.

6) ຜົນສຳເລັດການນຳໃຊ້ເຄື່ອງມືທັນສະໄໝໃນການຄຸ້ມຄອງເກັບລາຍຮັບ

(1) ໄດ້ນຳໃຊ້ລະບົບແຈ້ງພາສີແບບເອເລັກໂຕຣນິກASYCUDA ຢູ່ 26 ດ່ານພາສີຊາຍແດນ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ, 6 ຈຸດ ຢູ່ເຂດເສດຖະກິດພິເສດ ແລະ ຈຳນວນ 50 ຈຸດ ຢູ່ບັນດາບໍລິສັດ, ພ້ອມທັງສຳເລັດການພັດທະນາລະບົບແຈ້ງພາສີປະຕູດຽວແຫ່ງຊາດ (Lao National

Single Window): ໂມດູນຄຸ້ມຄອງໃບຂົນສົ່ງແບບເອເລັກໂຕຣນິກ (Manifest) ລວມທັງການຂົນສົ່ງທາງອາກາດລະຫວ່າງປະເທດ(IATA) ແບບເອເລັກໂຕຣນິກ ໄດ້ທົດລອງນຳໃຊ້ຢູ່ດ່ານຂົວມິດຕະພາບ I ໃນ 2 ປະເທດສິນຄ້າ ຄື: ພາທະນະ ແລະ ນ້ຳມັນເຊື້ອໄຟ ແລະ ພວມດຳເນີນການປັບປຸງ ໃຫ້ກວມເອົາທຸກປະເພດສິນຄ້າ ເຊິ່ງມາຮອດປັດຈຸບັນໄດ້ສຳເລັດແລ້ວ 80% ຄາດຄະເນໃຫ້ໄດ້ນຳສະເໜີ ແລະ ເປີດທົດລອງການນຳໃຊ້ລະບົບ Manifest ຢູ່ດ່ານຂົວມິດຕະພາບ I ແລະ ດ່ານທ່າບິກ-ທ່ານາແລ້ງ ໃນທ້າຍເດືອນ ມິຖຸນາ ແລະ ເປີດນຳໃຊ້ຕົວຈິງ ໃນເດືອນກັນຍາ 2022;

(2) ຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດ ໃນທົ່ວປະເທດມີທັງໝົດ ຈຳນວນ 131.688 ຫົວໜ່ວຍ, ໃນນີ້: ໄດ້ເຂົ້າໃນລະບົບຄຸ້ມຄອງອາກອນແບບທັນສະໄໝ TaxRIS ແລ້ວ ຈຳນວນ 99.419 ຫົວໜ່ວຍ, ຖືບັນຊີຈຳນວນ 24.659 ຫົວໜ່ວຍ, ເຂົ້າອມພ ຈຳນວນ 22.900 ຫົວໜ່ວຍ, ຈຸນລະວິສາຫະກິດ ຈຳນວນ 45.413 ຫົວໜ່ວຍ, ອົງການຈັດຕັ້ງ ຈຳນວນ 3.433 ຫົວໜ່ວຍ ແລະ ຫົວໜ່ວຍທີ່ມີລາຍຮັບທຸລະກິດ ປະຈຳປີຕໍ່າກວ່າ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບກ່ອນ...

2. ວຽກງານສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານການເກັບລາຍຮັບງົບປະມານ.

1) ການປະຕິຮູບກົນໄກຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບ: ໄດ້ປະຕິບັດມາດຕະການ ຕາມຄຳສັ່ງເລກທີ 18/ນຍ ວ່າດ້ວຍການເພີ່ມທະວີການຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບ ແລະ ຕ້ານການຮົ່ວໄຫລ ຂອງລາຍຮັບງົບປະມານແຫ່ງລັດ ດ້ວຍການແກ້ໄຂການຮົ່ວໄຫລ ແລະ ການເກັບລາຍຮັບ ຈາກການນຳເຂົ້າສິນຄ້າເຄື່ອງອຸປະກອນ, ເຄື່ອງກຳສ້າງ, ເຄື່ອງໄຟຟ້າ, ເຄື່ອງອຸປະກອນ-ບໍລິໂພກ ແລະ ການນຳເຂົ້ານ້ຳມັນເຊື້ອໄຟ ແລະ ອື່ນໆ ດ້ວຍເຄື່ອງມືທັນສະໄໝໃນການແຈ້ງພາສີແບບເອເລັກໂທນິກ; ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຂະຫຍາຍຖານລາຍຮັບ ຈາກອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ, ອາກອນກຳໄລ ແລະ ອື່ນໆ ດ້ວຍເຄື່ອງມືທັນສະໄໝ.

- ໄດ້ກວດກາຄືນພາຫະນະທີ່ນຳເຂົ້າບໍ່ຖືກຕ້ອງ ແລະ ນຳໃຊ້ບໍ່ຖືກເປົ້າໝາຍ ສາມາດແກ້ໄຂແລ້ວທັງໝົດ 20,773 ຄັນ (ລົດໃຫຍ່ 10.016 ຄັນ ແລະ ລົດຈັກ 9.757 ຄັນ) ເກັບລາຍຮັບ ໄດ້ທັງໝົດ 314 ຕື້ກີບ ແລະ ຈະສືບຕໍ່ແກ້ໄຂຕື່ມ 9,698 ຄັນ (ລົດໃຫຍ່ 1.229 ຄັນ ແລະ ລົດຈັກ 8.469 ຄັນ) ທີ່ໄດ້ຂຶ້ນທະບຽນແລ້ວ ເປັນເງິນ 77 ຕື້ກີບ

ໃຫ້ສຳເລັດ ໃນທ້າຍເດືອນມິຖຸນາ 2022.

- ໄດ້ປັບປຸງກົນໄກການເກັບຄ່າບໍລິການຜ່ານຂົວມິດຕະພາບລາວ-ໄທ 3 ແຫ່ງ ຄື: ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ແຂວງຄຳມ່ວນ ແລະ ແຂວງບໍ່ແກ້ວ ໂດຍຂະແໜງການຂອງລັດເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງຈັດເກັບ ນັບແຕ່ວັນທີ 01/01/2022 ເປັນຕົ້ນມາ ສາມາດຮັບ ແລະ ຕ້ານການຮົ່ວໄຫລ ຂອງລາຍຮັບ ແລະ ຕ້ານການຮົ່ວໄຫລ ຂອງລາຍຮັບງົບປະມານແຫ່ງລັດ ດ້ວຍການແກ້ໄຂການຮົ່ວໄຫລ ແລະ ການເກັບລາຍຮັບ ຈາກການນຳເຂົ້າສິນຄ້າເຄື່ອງອຸປະກອນ, ເຄື່ອງກຳສ້າງ, ເຄື່ອງໄຟຟ້າ, ເຄື່ອງອຸປະກອນ-ບໍລິໂພກ ແລະ ການນຳເຂົ້ານ້ຳມັນເຊື້ອໄຟ ແລະ ອື່ນໆ ດ້ວຍເຄື່ອງມືທັນສະໄໝໃນການແຈ້ງພາສີແບບເອເລັກໂທນິກ; ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຂະຫຍາຍຖານລາຍຮັບ ຈາກອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ, ອາກອນກຳໄລ ແລະ ອື່ນໆ ດ້ວຍເຄື່ອງມືທັນສະໄໝ.

- ໄດ້ທົດລອງຊຸດຄື້ນ ແລະ ແລກປ່ຽນຊື້-ຂາຍເງິນຄຣິດໂຕ ເພື່ອເກັບລາຍຮັບເຂົ້າງົບປະມານ ທັງສ້າງເງື່ອນໄຂໃນການນຳໃຊ້ໄຟຟ້າຢູ່ພາຍໃນປະເທດໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນ ເຊິ່ງທັງໝົດມີ 13 ບໍລິສັດ. ໃນນີ້, ມີ 11 ບໍລິສັດດຳເນີນທຸລະກຳຊຸດຄື້ນເງິນຄຣິດໂຕ, ມີ 10 ບໍລິສັດທີ່ໄດ້ມອບຄຳລິຂະສິດ ໃນການດຳເນີນທຸລະກຳ ເປັນຈຳນວນເງິນ 5 ລ້ານໂດລາ ແລະ ໄດ້ສຳເລັດການຈ່າຍພັນທະອາກອນແບບມອບເໝົາ ງວດທີ 1 ຂອງປີ 2022 ເປັນຈຳນວນເງິນ 6,5 ລ້ານໂດລາ, ສັງລວມແລ້ວ ສ້າງລາຍຮັບໄດ້ 11,5 ລ້ານໂດລາ, ສ່ວນບໍລິສັດອື່ນແມ່ນຢູ່ໃນຂັ້ນຕອນການກໍ່ສ້າງໂຮງງານຊຸດຄື້ນ ຄາດຄະເນໂຄງການດັ່ງກ່າວຈະສາມາດປະກອບສ່ວນຈ່າຍພັນທະອາກອນໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານ ເປັນຈຳນວນ

ເງິນ 111 ລ້ານໂດລາຕໍ່ປີ. ສຳລັບ 2 ບໍລິສັດ ທີ່ດຳເນີນການຊື້-ຂາຍເງິນຄຣິດໂຕ, ເຊິ່ງປັດຈຸບັນແມ່ນຍັງບໍ່ໄດ້ຊຳລະຄຳລິຂະສິດໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານ ເພາະຍັງຢູ່ໃນຂັ້ນຕອນກະກຽມຄວາມພ້ອມເພື່ອໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ລົງກວດກາຕົວຈິງ ແລະ ພິຈາລະນາອອກໃບອະນຸຍາດ.

2) ການອັດຊ່ອງວ່າງການຮົ່ວໄຫລຂ

ຄສຜງ ຕິດຕາມການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ



(ສພຊ) ເພື່ອເປັນການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ຕາມມະຕິທີ່ສະພາປະຊາຊົນສະໄໝໃໝ່ລາວ ວຽງຈັນ (ສປປວ) ໄດ້ຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ແຜນວຽກຈຸດສຸມ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022.

ເມື່ອຕົ້ນເດືອນມິຖຸນາ 2022 ທ່ານ ສິມບັດ ຈັນທະມາດ ປະທານຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ (ຄສຜງ) ສປປວ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານດັ່ງກ່າວຢູ່ພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ນວ ໄດ້ລາຍງານໃຫ້ຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານດັ່ງກ່າວຢູ່ພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ (ນວ), ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ນວ ແລະ ທ່ານ ນາງ ພິດສະໄໝ ຕິນສະຫວັນ ຮອງປະທານ ຄສຜງ ສປປວ ພ້ອມດ້ວຍ

ຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາຢູ່ພະແນກການເງິນ ນວ ແລະ ພະແນກໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ນວ.

ໂອກາດໃນການເຄື່ອນທີ່ສະພາປະຊາຊົນສະໄໝໃໝ່ລາວ ວຽງຈັນ (ສປປວ) ໄດ້ຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ແຜນວຽກຈຸດສຸມ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022.

ເມື່ອຕົ້ນເດືອນມິຖຸນາ 2022 ທ່ານ ສິມບັດ ຈັນທະມາດ ປະທານຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ (ຄສຜງ) ສປປວ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານດັ່ງກ່າວຢູ່ພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ນວ ໄດ້ລາຍງານໃຫ້ຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານດັ່ງກ່າວຢູ່ພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ (ນວ), ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ນວ ແລະ ທ່ານ ນາງ ພິດສະໄໝ ຕິນສະຫວັນ ຮອງປະທານ ຄສຜງ ສປປວ ພ້ອມດ້ວຍ

ລົງທຶນຂອງລັດ ທັງໝົດ 8 ໂຄງການ, ປະກອບເອກະສານຂຶ້ນແຜນຊຳລະແລ້ວ 5 ໂຄງການ ແລະ ໄດ້ສຳເລັດໃນການຊຳລະແລ້ວ 1 ໂຄງການ ເທົ່າກັບ 4,54% ຂອງແຜນການ. ສາມາດຈັດເກັບລາຍຮັບຄ່າທຳນຽມເຂົ້າງົບປະມານໄດ້ 31,14% ແລະ ຄ່າບໍລິການວິຊາການໄດ້ 60,6% ທຽບໃສ່ແຜນການປີ 2022; ຊຸກຍູ້ບັນດາບໍລິສັດທີ່ດຳເນີນກິດຈະການຜ່າ ໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດລະບຽບກິດໜ້າທີ່ວາງອອກຢ່າງຄົບຖ້ວນ ແລະ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການພັດທະນາພື້ນຖານໂຄງລ່າງຂອງນວ; ສຶກສາຄວາມເປັນໄປໄດ້ໃນການຕິດຕັ້ງສະຖານີສາກພາຫະນະທີ່ຂັບເຄື່ອນດ້ວຍພະລັງງານໄຟຟ້າ ແລະ ການເຊື່ອມຕໍ່ເຂົ້າລະບົບຕາຂ່າຍໄຟຟ້າໃນ ນວ. ພະແນກຍທຂ ນວ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ໃນ 6 ເດືອນ

ຕົ້ນປີ 2022 ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ສູ້ຊົນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນລົງທຶນຂອງລັດ ດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງການກໍ່ສ້າງພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ຖະໜົນຫິນທາງ, ສ້ອມແປງບັນດາເສັ້ນທາງທີ່ເປ່ເພ ດ້ວຍການຖິ້ມຂຸມນ້ອຍ, ຂຸມໃຫຍ່ ແລະ ຕາບຂຸມດ້ວຍຢາງຂີ້ວ, ປ່ຽນຜາປັດຂຸມຝັກນ້ຳ, ອະນາໄມຮ່ອງລະບາຍນ້ຳຕາມແຄມເສັ້ນທາງພາຍໃນຕົວເມືອງ, ຄຸ້ມຄອງວຽກງານທາງນ້ຳ, ກໍ່ສ້າງຕາຝັ່ງເຈືອນ, ຄຸ້ມຄອງການປູກສ້າງເຕຫາ-ຜັງເມືອງ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍຜັງເມືອງ ແລະ ລະບຽບການ, ຄຸ້ມຄອງການຂົນສົ່ງທາງບົກ, ສຸມໃສ່ແກ້ໄຂການສັນຈອນແອອັດ ແລະ ຈັດສັນຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍຕາມຕົວເມືອງ ດ້ວຍການລົງກວດກາການປູກສ້າງທີ່ເຮັດຜິດລະບຽບ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາການຮ່ອງຜ່ອງຜົນກະທົບຈາກການກໍ່ສ້າງ, ກວດກາຄວາມຄືບໜ້າຂອງການປູກສ້າງ ເພື່ອໃຫ້ເປັນໄປຕາມແບບທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃນເບື້ອງຕົ້ນ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆອີກຈຳນວນໜຶ່ງ.

ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ຄະນະທີ່ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານດັ່ງກ່າວກໍໄດ້ມີບາງຄຳຖາມເຈາະຈົ້ມ ທັງໄດ້ຮັບຝັງການຊີ້ແຈງຈາກບັນດາພະແນກການ ແລະ ແລກປ່ຽນບາງບັນຫາເຊິ່ງກັນແລະກັນ ເພື່ອຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂຮ່ວມກັນໃນຕໍ່ໜ້າ.

(ນາງ ພອນທິບ ອິນທິລາດ)

ປະທານ ສພຂ ຜັງສາລີ ໃຫ້ສຳພາດກ່ຽວກັບການຊີ້ນຳ-ນຳພາ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານ

ອ່ານຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ

ສະພາໃນແຕ່ລະໄລຍະ.

4. ໃນຕໍ່ໜ້າ ສພຂ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ຈະສຸມໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເປົ້າໝາຍຫຍັງແດ່? ເພື່ອຮັບປະກັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງ ສພຂ ໃຫ້ມີຄຸນນະພາບສູງ ແລະ ເຮັດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕ່າງໆ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ແຜນການຂອງຕົນໃຫ້ສຳເລັດຕາມຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້, ສພຂ ຜັງສາລີ ຈະສຸມໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕົ້ນຕໍໃນຕໍ່ໜ້າ ດັ່ງນີ້:

1) ຊີ້ນຳ ຄະນະກຳມະການ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສພຂ, ບັນດາກົງຈັກການຈັດຕັ້ງທີ່ ສພຂ ສ້າງຕັ້ງ ເປັນເຈົ້າການ ແລະ ຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງຕໍ່ ຄສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ກໍ່ຄືຄະນະປະຈຳ ສພຂ ໃນການປະສານສົມທົບກັບພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ຊຸກຍູ້ສະມາຊິກອົງການປົກຄອງແຂວງ ໃນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງນິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍ ເພື່ອເປັນເຄື່ອງມືໃນການຄຸ້ມຄອງລັດ-ຄຸ້ມຄອງສັງຄົມ ໃຫ້ມີຄວາມສອດຄ່ອງຕາມລະບຽບກົດໝາຍ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດຝ່າຈະລະນາ, ຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3, 4 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II;

2) ເພີ່ມທະວີການຄົ້ນຄວ້າ, ຝ່າຈະລະນາ ແລະ ຕົກລົງຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022; ບົດລາຍງານຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022; ບົດລາຍງານຜົນການຕິດຕາມກວດກາການປັບປຸງຄຸນນະພາບລະບົບການຮຽນ-ການສອນ ໃນທຸກຊັ້ນທຸກສາຍໃນໄລຍະໃໝ່; ບົດລາຍງານຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ໃນໄລຍະແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຫາກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II; ຄົ້ນຄວ້າບັນຫາພື້ນເດັ່ນຂອງສັງຄົມ ເພື່ອກຳນົດຄຳຊັກຖາມຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃຫ້ອົງການປົກຄອງແຂວງ, ອົງການອາຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ ລາຍງານ, ດັ່ງນັ້ນ ຈິ່ງເຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນທາງດ້ານທັດສະນະແນວຄິດ ແລະ ປະສິບຜົນສຳເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.

3) ປັນເຈົ້າການປະສານສົມທົບກັບບັນດາອົງການປົກຄອງແຂວງ, ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວ



ຂອງ ໃນການກະກຽມສ້າງນິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍ ເພື່ອສະເໜີໃຫ້ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນ ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຝ່າຈະລະນາຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ແລະ ເທື່ອທີ 4 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ໃຫ້ໄດ້ 2 ສະບັບຄື: (1) ຂໍ້ຕົກລົງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຈັດບຸນປະເພນີຕ່າງໆ ຢູ່ແຂວງ ຜັງສາລີ ແລະ (2) ຂໍ້ຕົກລົງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການສ້າງກອງທຶນພັດທະນາກິລາກາຍະກຳຂອງເມືອງ, ເພື່ອໃຫ້ເປັນເຄື່ອງມືໃນການຄຸ້ມຄອງລັດ-ສັງຄົມ ດ້ວຍຄວາມສອດຄ່ອງ ຕາມລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ເປັນທຳ;

4) ເອົາໃຈໃສ່ໃນການສ້າງແຜນການເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາຂອງຄະນະປະຈຳສພຂ ເພື່ອລົງຕິດຕາມຊຸກຍູ້ອົງການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກ່ຽວກັບຜົນການແກ້ໄຂຕາມບົດສະຫລຸບຂາດຕົວ ຂອງອົງການກວດກາສອບທົບໃຫ້ອົງການກວດກາແກ້ໄຂປະຈຳປີ 2020, ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ການຈັດສັນແຜນງົບປະມານ, ຕິດພັນກັບໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດປະຈຳປີ 2021, ຕາມມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍຕົວຊີ້ວັດ ໃນຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ, ຕິດຕາມກວດກາການປັບປຸງຄຸນນະພາບລະບົບການຮຽນ-ການສອນ ໃນທຸກຊັ້ນທຸກສາຍໃນໄລຍະໃໝ່; ບົດລາຍງານຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ໃນໄລຍະແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຫາກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II; ຄົ້ນຄວ້າບັນຫາພື້ນເດັ່ນຂອງສັງຄົມ ເພື່ອກຳນົດຄຳຊັກຖາມຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃຫ້ອົງການປົກຄອງແຂວງ, ອົງການອາຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ ລາຍງານ, ດັ່ງນັ້ນ ຈິ່ງເຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນທາງດ້ານທັດສະນະແນວຄິດ ແລະ ປະສິບຜົນສຳເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.

(ນັກຂ່າວ ສພຂ ສະຫວັນນະເຂດ)

ໄຂຕໍ່ກັບຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳຂອງພົນລະເມືອງ ຕໍ່ກັບຂໍ້ຄັດແຍ່ງການເກັບຊື້ຢາງພາລາ ລະຫວ່າງບໍລິສັດ ກັບເຈົ້າຂອງຢາງພາລາ ແລະ ຄຳຮ້ອງຂໍທົດແທນດິນຄືນ ຫລື ຊົດເຊີຍຜົນລະບຸກຊຸດທີ II ໃຫ້ໄດ້ 2 ສະບັບຄື: (1) ຂໍ້ຕົກລົງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຈັດບຸນປະເພນີຕ່າງໆ ຢູ່ແຂວງ ຜັງສາລີ ແລະ (2) ຂໍ້ຕົກລົງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການສ້າງກອງທຶນພັດທະນາກິລາກາຍະກຳຂອງເມືອງ, ເພື່ອໃຫ້ເປັນເຄື່ອງມືໃນການຄຸ້ມຄອງລັດ-ສັງຄົມ ດ້ວຍຄວາມສອດຄ່ອງ ຕາມລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ເປັນທຳ;

7) ຕິດຕາມການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະ ສພຂ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາ ການຈັດສັນແຜນງົບປະມານເກີນແຜນປະຈຳປີ 2020 ສະບັບເລກທີ 106/ຄຈປຂ,ວັນທີ 31/8/2021, ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາແຜນການຈັດສັນງົບປະມານປະຈຳປີ 2021 ສະບັບເລກທີ 94/ຄຈປຂ, ລົງວັນທີ 30/7/2021 ແລະ ບັນດາມະຕິ ແລະ ໜັງສືແຈ້ງຕອບຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ໃຫ້ອົງການປົກຄອງແຂວງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຈຳນວນໜຶ່ງ;

8) ຊີ້ນຳຄະນະກຳມະການປະສານສົມທົບກັບອົງການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ ປຶກສາຫາລື ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການແກ້ໄຂບັນດາຄຳສະເໜີຂອງປະຊາຊົນໃນບັນລັງຜົນຂະຫຍາຍ ແລະ ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ເນື້ອໃນມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ, ກອງປະຊຸມສະໄໝວິສາມັນ ເທື່ອທີ 1, ສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ແລະ ມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ສພຂ ຊຸດທີ II ໃນຈຳນວນ 483 ຂໍ້, ໃນນີ້; 99 ຂໍ້ ພົວພັນເຖິງຂັ້ນແຂວງ ແລະ 384 ຂໍ້ ພົວພັນເຖິງຂັ້ນເມືອງ. ພ້ອມທັງນຳເອົາຜົນການແກ້ໄຂ ເພື່ອລົງໄປຊີ້ແຈງໃຫ້ພະແນກປະຊາຊົນໄດ້ຮັບຮູ້ ໃນເວລາທີ່ລົງເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງຜົນຂະຫຍາຍເຜີຍຜົນສຳເລັດ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 3 ແລະ 4 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ແລະ ສພຂ ຊຸດທີ II.

ກອງປະຊຸມທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍ 4 ສະບັບ

(ສພຊ) ຕົ້ນເດືອນມິຖຸນາ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຊັ້ນ 2 ຫ້ວັດທະນະທຳໄກສອນພິມວິຫານ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍ ຈຳນວນ 4 ສະບັບ ທີ່ນຳເຂົ້າຝ່າຈະລະນາຮັບຮອງເອົາໃນກອງສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງປະກອບມີ: ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຊັບສິນຂອງລັດ (ສະບັບປັບປຸງ), ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຄວາມປອດໄພຂອງເຂື່ອນ, ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິຈິດສິນ, ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ (ສະບັບປັບປຸງ ປີ 2022) ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ກ່ອງແກ້ວມິວ້ລະຈັກ ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ມີບັນດາຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນດາ



ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ພະແນກການອ້ອມຂ້າງແຂວງ, ແລະ ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍຄັ້ງນີ້, ໄດ້ເປີດໂອກາດໃຫ້ບັນດາທ່ານຜູ້ແທນກອງປະຊຸມໄດ້ພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄຳເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ໂດຍມີການປັບປຸງຕໍ່ເນື້ອໃນຂອງຫລາຍມາດຕາຂອງຮ່າງກົດໝາຍ 4 ສະບັບ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ ເພື່ອລາຍງານ

ຕໍ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສາມາດນຳເຂົ້າຝ່າຈະລະນາຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ.

ໂອກາດດຽວກັນນີ້, ປະທານກອງປະຊຸມກໍໄດ້ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ບັນດາທ່ານຜູ້ແທນກອງປະຊຸມທີ່ໄດ້ສຸມສະຕິປັນຍາໃນການຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄຳເຫັນ ໂດຍລົງເລິກກ່ຽວກັບບັນຫາທີ່ພົວພັນກັບຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ເນື້ອໃນ

ຂອງກົດໝາຍ ມີຄວາມສອດຄ່ອງກັບລັດຖະທຳມະນູນຂອງສປປລາວ, ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍໃນຄັ້ງນີ້ ສະແດງເຖິງຄວາມເປັນເຈົ້າການ ແລະ ຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຂອງບັນດາຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ, ດັ່ງນັ້ນ ຈິ່ງເຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນທາງດ້ານທັດສະນະແນວຄິດ ແລະ ປະສິບຜົນສຳເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.

(ນັກຂ່າວ ສພຂ ສະຫວັນນະເຂດ)

ຕາງໜ້າ...

ການຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງ ຂອງບາງຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຍັງບໍ່ທັນມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບາງມາດຕະການ ບໍ່ມີຄວາມຄືບໜ້າ ແລະ ບໍ່ມີປະສິດທິຜົນເທົ່າທີ່ຄວນ ເປັນຕົ້ນ ການສ້າງແຜນຊຳລະໜີ້ສິນ ໄລຍະຍາວ ແລະ ໄລຍະຍາວ, ການອັດຊ່ອງຫວ່າງຮົ່ວໄຫລຂອງລາຍຮັບງົບປະມານ, ການຫັນເປັນທັນສະໄໝໃນຂົງເຂດການເງິນ-ທະນາຄານ, ການຍົກສູງ ປະສິດທິພາບ ໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ, ການແກ້ໄຂບັນຫາການຫວ່າງງານ;

2) ການສົ່ງອອກຜະລິດຕະພັນສິນຄ້າທີ່ມີສັນຍາກັບປະເທດຄູ່ຄ້າ ມີບາງລາຍການບໍ່ບັນລຸຕາມແຜນການ, ການກຳນົດເຂດການຜະລິດ ຍັງບໍ່ທັນລະອຽດ ແລະ ຊັດເຈນ, ການຜະລິດກະສິກຳຕິດພັນກັບການປຸງແຕ່ງ ຍັງບໍ່ທັນຫລາກຫລາຍ, ການເຂົ້າເຖິງແຫລ່ງທຶນຂອງກອງທຶນສົ່ງເສີມວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ກາງ ຍັງມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ບໍ່ທັນທົ່ວເຖິງ; ການຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມຜະລິດຕະພັນສາເລັດຮູບທີ່ມີແລ້ວ ໃຫ້ເຂົ້າເຖິງຕະຫລາດພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ຍັງເຮັດບໍ່ທັນໄດ້ດີ ເປັນຕົ້ນ ການໃຫ້ຄວາມຮູ້ດ້ານການສ້າງຍີ່ຫໍ້, ຫຸ້ມຫໍ້, ໂຄສະນາລວມທັງໄພສະນາການຕ່າງໆ;

3) ການກໍ່ສ້າງ ແລະ ບຸລະນະ ເສັ້ນທາງ ທີ່ຕິດພັນກັບ ການກໍ່ສ້າງ ທາງດ່ວນ, ທາງລົດໄຟ ແລະ ການຂົນສົ່ງ ແຮ່ທາດຕ່າງໆ ເພື່ອອຳນວຍຄວາມສະດວກ ໃຫ້ເຂົ້າເຖິງເຂດການຜະລິດ, ການທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ການບໍລິການໂດຍສານ ຍັງບໍ່ມີຄວາມຄືບໜ້າ ເທົ່າທີ່ຄວນ;

4) ສຳລັບໂຄງການ ຊຸດຄົ້ນແຮ່ເຫລັກ ແບບທົດລອງ ເຫັນວ່າ ມີການອະນຸຍາດໃຫ້ຫຼາຍບໍລິສັດ ເຮັດໃຫ້ ບໍ່ສາມາດຄຸ້ມຄອງ ໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ; ກິນໄກ ແລະ ຂັ້ນຕອນການຄັດເລືອກເອົາບໍລິສັດ ຍັງບໍ່ທັນໄປຕາມ ນິຕິກຳ ທີ່ກຳນົດໄວ້ ຈຶ່ງບໍ່ສາມາດ ຄັດເລືອກໄດ້ ບໍລິສັດ ທີ່ເປັນມືອາຊີບ, ມີບົດຮຽນ, ປະສິບການ ແລະ ທຶນຮອນ ທີ່ແນ່ນອນ, ບໍລິສັດ

ຈຳນວນໜຶ່ງ ບໍ່ສາມາດ ປະຕິບັດຕາມສັນຍາ ທີ່ໄດ້ເຊັນ ກັບ ລັດຖະບານເປັນຕົ້ນ ການຊຸດຄົ້ນ ແລະ ການສົ່ງອອກ ແຮ່ເຫລັກ ບໍ່ໄດ້ຕາມແຜນການ, ບໍ່ສອດຄ່ອງ ຕາມໃບອະນຸຍາດ ແລະ ຍັງມີລັກສະນະຈັບຈອງໄວ້ ໂດຍບໍ່ມີການເຄື່ອນໄຫວ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ ບໍ່ສາມາດ ເກັບລາຍຮັບ ໄດ້ຕາມແຜນການ.

II. ຕໍ່ກັບແຜນວຽກຈຸດສຸມ ແລະ ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 6 ເດືອນທ້າຍປີ

ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເຫັນດີຕໍ່ 5 ແຜນວຽກຈຸດສຸມ ແລະ 6 ມາດຕະການ ທີ່ລັດຖະບານ ສະເໜີມາ, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ສະເໜີໃຫ້ ລັດຖະບານເອົາໃຈໃສ່ເພີ່ມເຕີມ ດັ່ງນີ້:

1. ຮີບຮ້ອນຈັດຕັ້ງ ເຜີຍແຜ່ ແລະ ຊຸກຍູ້ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນວຽກຈຸດສຸມ 6 ເດືອນທ້າຍປີ ຂອງຂະແໜງການ ສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ເປັນ ແຜນວຽກລະອຽດ, ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ເປັນ ຮຸບປະທຳ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນຕົວຈິງ, ພ້ອມທັງ ກຳນົດແຜນວຽກຈຸດສຸມ ວາລະແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າໃນແຜນວຽກ ບຸລິມະສິດ ຂອງແຜນພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນເງິນຕາ ແລະ ແຜນງົບປະມານປະຈຳປີ;

2. ຮີບຮ້ອນຫັນເປັນ ທັນສະໄໝ ໃນຂົງເຂດ ການເງິນ-ທະນາຄານ ເປັນຕົ້ນ ຂະຫຍາຍລະບົບການແຈ້ງພາສີ ເອເລັກໂຕນິກ (ASY-CUDA), ລະບົບຄຸ້ມຄອງ ລາຍຮັບສ່ວຍສາອາກອນ (TaxRis) ແລະ ການນຳໃຊ້ລະບົບ ໄປແກຣມບັນຊີ (APIS, Bansi.la), ລະບົບການຊຳລະອອນລາຍ ແລະ ອື່ນໆ ໃຫ້ກວ້າງຂວາງ ແລະ ທົ່ວເຖິງ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ; ຮີບຮ້ອນປັບປຸງ ດຳລັດວ່າດ້ວຍ ປ່າສະຫງວນ, ປ່າປ້ອງກັນ ແລະ ປ່າຜະລິດ ໃຫ້ສຳເລັດໂດຍໄວ ພ້ອມທັງ ຈັດສັນທີ່ດິນ, ການນຳໃຊ້ທີ່ດິນ 3 ປະເພດປ່າ ແລະ ອອກໃບຕາດິນ ໃຫ້ຜູ້ທີ່ມີເງື່ອນໄຂ ເພື່ອທຳການຜະລິດ; ແລະ ຮັບປະກັນ ການສະໜອງ ປັດໃຈສຳຄັນ ແລະ ຈຳເປັນໃຫ້ການຜະລິດ ໃນລະດູຝົນ ເພື່ອທົດແທນ ການນຳເຂົ້າ ແລະ ເປັນສິນຄ້າສົ່ງອອກ;

3. ເອົາໃຈໃສ່ ຕິດຕາມກວດກາ, ປະເມີນ, ແກ້ໄຂບັນຫາ ແລະ ຜົນກະທົບ ຈາກໂຄງການເຮັດທົດລອງ ເປັນຕົ້ນ ໂຄງການຊຸດຄົ້ນແຮ່ທາດ ແລະ ເງິນຄຣິບໂຕ ໃຫ້ທັນການ, ພ້ອມທັງຖອດຖອນບົດຮຽນ ເພື່ອລາຍງານ ຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ຄັ້ງຕໍ່ໄປ;

4. ຮີບຮ້ອນແກ້ໄຂ ບັນຫາຄົງຄ້າງ ເປັນຕົ້ນ ປະຕິບັດແຜນວຽກ ແລະ ນິຕິກຳ ທີ່ໄດ້ກຳນົດແລ້ວ ໃຫ້ສຳເລັດໂດຍໄວ ເປັນຕົ້ນ ດຳລັດ ວ່າດ້ວຍລົດຂອງລັດ ສະບັບເລກທີ 599/ລບ, ລົງວັນທີ 29/9/2021; ຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງ ກົດໝາຍ ທີ່ຕິດພັນກັບ ວຽກງານເງິນຕາ ເປັນຕົ້ນ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປລາວ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານ ທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບການຊື້ຂາຍເງິນຕາ ເພື່ອຮັບປະກັນ ການຄຸ້ມຄອງ ເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ແລະ ສະພາບຄ່ອງ ດ້ານເງິນຕາໃຫ້ພຽງພໍ ຕໍ່ການຈັດຊື້ ນຳມັນເຊື້ອໄຟ ແລະ ສິນຄ້າອຸປະໂພກ-ບໍລິໂພກ ແລະ ອື່ນໆ ທີ່ຈຳເປັນ ຕໍ່ການຜະລິດ ແລະ ການຊົມໃຊ້ໃນສັງຄົມ;

5. ຮັບຟັງຄຳເຫັນ ຂອງສະມາຊິກ ສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນວາລະຕໍ່ໄປ ແລະ ຫາງສຽງຂອງສັງຄົມ ທີ່ຕິດພັນກັບ ການແກ້ໄຂ ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ເຊິ່ງເປັນບັນຫາໃໝ່ ທີ່ມີລັກສະນະເຄັ່ງຮ້ອນ ແລະ ກະທົບ ຕໍ່ຊີວິດການເປັນຢູ່ຕົວຈິງຂອງປະຊາຊົນ ໃນປະຈຸບັນ, ພ້ອມທັງຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ອອກມາດຕະການ ແກ້ໄຂບັນຫາ ໃຫ້ທັນສະພາບການ ເພື່ອຮັບປະກັນ ສະຖຽນລະພາບ, ການດຳລົງຊີວິດ ແລະ ຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ຂອງສັງຄົມ.

III. ຂໍ້ສະເໜີຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ມີບາງຂໍ້ສະເໜີດັ່ງນີ້: 1. ສະເໜີລັດຖະບານ ກຳນົດແຜນຊຳລະໜີ້ສິນໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ໃຫ້ຈະແຈ້ງຢູ່ໃນແຜນການຈັດສັນໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ສະເໜີຕໍ່ ກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ພິຈາລະນາຮັບຮອງ; 2. ສະເໜີລັດຖະບານ ກວດກາຄືນ ບັນດາໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ໃນປີ 2021 ແລະ ປີ 2022 ທີ່ຈະສິບຕໍ່ປະຕິບັດໃນ 6 ເດືອນທ້າຍປີ ໂຄງການໃດຄວນສິບຕໍ່ ແລະ ໂຄງການໃດຄວນສະລໍໄວ້, ທັງນັ້ນ ເພື່ອບໍ່ສ້າງໜີ້ສິນໃໝ່ ເພີ່ມຂຶ້ນຕື່ມ ທັງເປັນການປະຢັດ ມັດທະຍັດ ໃນສະພາບທີ່ເສດຖະກິດມະຫາພາກ ຍັງບໍ່ມີຄວາມສະຫງົບ; ກຳນົດຫຼັກການຈັດສັນງົບປະມານໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ສຳລັບໂຄງການສຳເລັດ 100%, ໂຄງການສິບຕໍ່ ແລະ ໂຄງການສະເໜີໃໝ່ ໃຫ້ເປັນເອກະພາບ ບົນຫລັກການຫັນການສ້າງແຜນຕາມຄວາມຕ້ອງການມາເປັນ ການສ້າງແຜນຕາມຄວາມສາມາດຊຳລະຂອງງົບປະມານ;

3. ສະເໜີລັດຖະບານ ກວດກາ ແລະ ປະເມີນ ຕົວເລກດຸນການຄ້າ ແລະ ດຸນຊຳລະສະສາງ ກັບຕ່າງປະເທດ ໃຫ້ມີຄວາມຊັດເຈນໂດຍສະເພາະ ມູນຄ່າການສົ່ງອອກ-ນຳເຂົ້າ ແລະ ການຊຳລະສະສາງທີ່ເປັນເງິນຕາຜ່ານລະບົບທະນາຄານ, ການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາໃນ ແລະ ນອກລະບົບ, ການນຳໃຊ້ເງິນກີບເພື່ອຊຳລະສະສາງຢູ່ພາຍໃນປະເທດ;

4. ສະເໜີລັດຖະບານ ປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ສິບຕໍ່ປັບປຸງບັນດາກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ທີ່ຕິດພັນກັບວາລະແຫ່ງຊາດ ເປັນຕົ້ນ ການສົ່ງເສີມການຜະລິດ, ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານງົບປະມານ, ການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ, ການຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ, ລະບົບການຊຳລະລວມທັງການຊຸດຄົ້ນ, ແລກປ່ຽນ ແລະ ຊື້-ຂາຍ ເງິນຄຣິບໂຕ;

5. ສະເໜີລັດຖະບານ ປະເມີນໂຄງການເຮັດທົດລອງ ແຮ່ເຫລັກ, ແຮ່ທາດອື່ນໆ ແລະ ເງິນຄຣິບໂຕ ແລ້ວມາລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງຕໍ່ໄປ;

6. ສະເໜີລັດຖະບານ ປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເຮັດທົດລອງການຫັນ 5 ຫົວໜ່ວຍວິຊາການກຸ້ມຕົນເອງທາງດ້ານງົບປະມານ ເພື່ອຖອດຖອນບົດຮຽນ ແລະ ເປັນປ່ອນອີງທີ່ດີໃນການຜັນຂະຫຍາຍໄປສູ່ຫົວໜ່ວຍວິຊາການອື່ນທີ່ມີເງື່ອນໄຂ ແລະ ສຳເລັດການຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳກ່ຽວກັບການຫັນເປັນພາລະກອນຢູ່ບັນດາຫົວໜ່ວຍວິຊາການ ໃຫ້ທັນມາລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX;

7. ສະເໜີລັດຖະບານ ໃຫ້ລັດຖະບານ ສະຫລຸບນະໂຍບາຍ ການແປງເຂດການຜະລິດໃນທົ່ວປະເທດ, ນັບແຕ່ໄລຍະການປະຕິບັດແນວທາງການປ່ຽນແປງໃໝ່ຮອດປັດຈຸບັນ ມີທ່າອ່ຽງການຫັນປ່ຽນໂຄງປະກອບເສດຖະກິດ ລະຫວ່າງການຜະລິດ ກະສິກຳ, ອຸດສາຫະກຳ, ການບໍລິການ ແລະ ການຫັນເປັນຕົວເມືອງ ໃຫ້ລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດໃນຄັ້ງຕໍ່ໄປ.

ທັງໝົດ ທີ່ກ່າວມານັ້ນ, ແມ່ນບາງຄຳເຫັນ ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນນາມເປັນຕົວແທນ ຂອງປະຊາຊົນ ເພື່ອໃຫ້ລັດຖະບານ ນຳໄປຄົ້ນຄວ້າ, ປັບປຸງ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ວຽກງານ ດັ່ງກ່າວໃຫ້ສຳເລັດຜົນ ເປັນຢ່າງດີ.

ປະຕູສູ່ຄວາມສຸກ

ບາງຄົນອ່ານເຫັນຫົວຂໍ້ກໍອາດຄິດໄດ້ທັນທີຕາມທັດສະນະແຕກຕ່າງໂລດວ່າ ປະຕູສູ່ຄວາມສຸກຄືມີເງິນມີຊັບ, ມີລິດໃຫຍ່ຂີ້, ມີເຮືອນງາມຢູ່... ແຕ່ທາງພຸດທະສາສະໜາໄດ້ຍິນຍັນລຽງລຳດັບປະຕູສູ່ຄວາມສຸກໄວ້ທ່າອິດວ່າ ຄົນເຮົາຕ້ອງເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍ ສຸຂະພາບດີມາກ່ອນໝູ່ແລ້ວ ປັດໄຈອື່ນຈຶ່ງຕາມມາພາຍຫລັງ. ພຸດທະສາສະໜາ ມີປະໂຫຍກຍິນຍັນໄວ້ແຈ້ງວ່າ: ອະໂຣຄະຍາ ປະຣະມາ ຣາພາ ເຊິ່ງແປຄວາມວ່າ: ບໍ່ມີພະຍາດບຽດບຽນເປັນເປັນໂຊກລາບອັນປະເສີດ; ບາງຄົນເຮັດວຽກໜັກຕິດຕໍ່ກັນດົນນານພຽງເພື່ອມີລາຍໄດ້ສູງ ແຕ່ຜັກຜ່ອນໜ້ອຍ ເຮັດ

ໃຫ້ສຸຂະພາບອ່ອນເພຍສຽງຕໍ່ການເຈັຍປ່ວຍໄຂ້ໄດ້ງ່າຍ; ດັ່ງນັ້ນ, ເຖິງແມ່ນວ່າມີຊັບຫລາຍ ແຕ່ສຸຂະພາບບໍ່ດີ ກໍໄຮ່ຄວາມໝາຍ; ບາງຄົນຂະຫຍັນເຮັດວຽກຈົນບ້ານນາເກັບເງິນຄຳໄວ້ຫວັງວ່າຈະໄດ້ໃຊ້ຍາມຜັກຜ່ອນແຕ່ໂຊກຮ້າຍຫລັງບ້ານນາໄດ້ເຂົ້າໂຮງໝໍ ບໍ່ໄດ້ໃຊ້ເງິນໃຫ້ເກີດຄວາມສຸກ ພ້ອມກໍໂຮງໝໍກໍຈາກໄປແບບນີ້ກໍມີຫລາຍກໍລະນີທີ່ເປັນສັດຈະທຳຂອງຊີວິດ. ການບໍ່ມີພະຍາດເປັນໂຊກລາບອັນປະເສີດມັນເປັນປະຕິສູ່ຄວາມສຸກທີ່ແທ້ຈິງຂອງຊີວິດ ຕອນພະພຸດທະເຈົ້າຍັງມີຊີວິດ ປາກົດມີເດັກນ້ອຍຄົນໜຶ່ງໄດ້ຖາມພໍ່ຕົນເອງວ່າອັນໃດຄື

ໂດຍ: ດິນກີບເມກ ຄວາມສຸກທີ່ແທ້ຈິງ; ພໍ່ຕອບບໍ່ໄດ້ຈຶ່ງໄດ້ໄປຂໍຄຳຕອບຈາກພະພຸດທະເຈົ້າ ເຊິ່ງໄດ້ອະທິບາຍວ່າ: ສຸຂະພາບແຂງແຮງພາໃຫ້ເຮົາມີຄວາມສຸກ; ໄດ້ສະແຫວງຫາຊັບ ແລະ ໄດ້ຈ່າຍຊັບ ແຕ່ຖ້າວ່າຊີວິດມີແຕ່ເຈັຍປ່ວຍໄຂ້ ເຖິງມີຊັບສິມບັດຫລວງຫລາຍກໍບໍ່ມີຄວາມສຸກ; ດັ່ງນັ້ນ, ການຮັກສາສຸຂະພາບ; ຜັກຜ່ອນເປັນເວລາ; ການບໍລິໂພກຕາມຫລັກໄພຊະນາການ ແລະ ການອອກກຳລັງກາຍ ບັນດາປັດໄຈເຫລົ່ານີ້ຕ້ອງໄດ້ເຮັດເພື່ອຮັກສາສຸຂະພາບດີກວ່ານອນໃຊ້ເງິນໃນໂຮງໝໍບັນປາຍຊີວິດ!

ທັກທາຍ ລະບາຍ # ສາວຈິມ (ເລື່ອງເບິ່ງ ເວົ້າແບບຫັນເອງ ບໍ່ເຄັ່ງໝັກ) * ກອງປະຊຸມສະພາ ເດີນທາງມາຮອດອາທິດທີສອງ ພໍ່ແມ່ພີ່ນ້ອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າຮ້ອນປະເທດ ຈອບຊອບ ແບບສົ່ງເສີມຜ່ານສື່ຢ່າງໃຈຈັດໃຈລໍ ບັນດາທ່ານ ສສຊ ກໍໄດ້ຕັ້ງເອີກຕັ້ງໃຈ ມີຄຳເຫັນໃສ່ຫລາຍບັນຫາ ເດີນກວ່າໜູ່ແມ່ນເງິນຕາ ຄ່າເຫລດລົງຫລຸດລ້ວງ ເງິນກີບຫວຽດນາມ ດູ່ແລ ຕົ້ນໃຫ້ສູງຄ່າ ຫລາຍບັນຫາຖືກແກ້ ແລະດີຂຶ້ນຢ່າງດີເຫັນ ຂໍໃຫ້ເປັນ ແບບນີ້ ໄປຕະຫລອດຍາວນານ ທ່ານ ສສຊ ເອີຍ! ເອີຍທຸກຄຳແທນປະຊາ ພ່າສັກສິດແກ້ ສົມເປັນຕົວແທນໃຫ້ປະຊາລາວບັນດາເຜົ່າ ເວົ້າທຸກຄຳເພື່ອໃຫ້ ປະຊາໄດ້ອ້ອມໜ້າ ຊອບແລ້ວ!

* ຊົມເຊີຍວັນແພດລາວ (18/6/1955-18/6/2022) ຄົບຮອບ 57 ປີ ຂ່ອນໄສເອທິບີ ຝາກສົ່ງພອນໄຊ ຂໍໃຫ້ມີຄວາມສຸກ ເລີ້ມແຂງຫັນທ້າວ ນັກຮົບຊຸດຂາດນ້ຳໂລກວ້າງ ຫາບທະເລມີທຽມເຫົ້າ ປະຊາລາວຫວັງເພິ່ງຊັບ ແພດທຸກຄົນຂໍໃຫ້ສຸກລາບລົ້ນ ຍິນຫັນຊື່ອນິລັນ ທ່ານເອີຍ!

* ບອກຈາກຫລາຍບັນຫາ ທີ່ພວມກາຍເປັນປະເດັດພັບເດັບໃນສິ່ງຄົມປັດ ດູບັນ ໜຶ່ງໃນນັ້ນກໍເຫັນວ່າໄຮ້ຍຸງລາຍ ຍັງສືບຕໍ່ແຜ່ລະບາດຫລາຍພໍ່ສົມຄວນ ຈຶ່ງເຊັນຊອບພີ່ນ້ອງເອົາໃຈໃສ່ດູ່ແລ ຢ່າໄລ່ໄລເລີຍປະ ບ່ອຍໄປຕາມເລື້ອງ ເພາະວ່າໃບຕອນນີ້ ມີສາມພັນກວ່າກໍລະນີທີ່ເປັນບ່ອຍ ຊ່ອຍກັນປະຕິບັດຕາມເພິ່ນເວົ້າ ສາທາເບັ້ນໃສ່ທ້າບໍ່ ນັ້ນແລ້ວ!

ຊອບຍັມ # ແນ່ຕູ້

ເລື່ອງ: ຍ້ອນຫວັງດີ ທີ່ພາມແຫ່ງຫນຶ່ງ ຮັດຕະວະແພດໄດ້ມາຮັກຢາມ້າໃຫ້ຫນຶ່ງ ທີ່ກຳລັງປ່ອຍຢູ່, ຮັດຕະວະແພດເວົ້າກັບເຈົ້າຂອງພາມວ່າ “ອີກສາມ ມື້ຖ້າມັນບໍ່ລຸກກິນຫຍ້າຈະຕ້ອງໄດ້ຂ້າຕົ້ມ” ເພື່ອຫມູ ໄດ້ຍິນແນວນັ້ນ ຈຶ່ງໄປປຸກມ້າໃຫ້ລຸກ - ສຽວ! ລຸກໆ! ລຸກດຽວນີ້! - ກູລຸກບໍ່ໄດ້ກູເມື່ອຍ - ລຸກດຽວນີ້ໂອໆ - ກະຍິ່ງວ່າ ກູລຸກບໍ່ໄດ້ - ຄັນພົງບໍ່ລຸກ ເຈົ້າຂອງພາມຮັກສາພົງຄືມ ກູໄດ້ຍິນເຮົາລົມກັນ ເພື່ອໄດ້ຍິນແນວນັ້ນມ້າກໍຮັບລຸກກິນຫຍ້າຮັບຮູ້, ຕອນບ່າຍ ເຈົ້າຂອງພາມມາເບິ່ງມ້າ ເຫັນມັນຢ່າງກິນຫຍ້າຢູ່ ລາວຈຶ່ງເວົ້າກັບ ເມຍວ່າ: ແມ່ມັນເອີຍ ມ້າເຮົາດີແລ້ວ ມີແລງເຮົາຕ້ອງຮ້າທມູສະ ຫລວງເອີ້ນຮັດຕະວະແພດມາກິນນ່າ.



ຄະຕິເຕືອນໃຈ # ດອກຂະຍອມ ໄລປາກເສຍສິນ ໄລຕັນຄົກຕັ້ນໄມ້

ຜົນການ...

ຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ແລະ ພໍ່ແມ່ພໍ່ນ້ອງຊາວລາວທີ່ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ໄດ້ຮັບຊາບທົ່ວເຖິງກັນ.

ກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ໄຂຂັ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ແຕ່ວັນທີ 13 ມິຖຸນາ 2022 ແລະ ຈະສິບຕໍ່ດໍາເນີນໄປຈົນຮອດ ວັນທີ 8 ກໍລະກົດ 2022, ເຊິ່ງໃນວາລະທໍາອິດກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະນາວຽກງານຂອງລັດຖະບານ ໂດຍທ່ານ ພັນຄໍາ ວິພາວັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງສປປລາວ ໄດ້ລາຍງານໂດຍສັງເຂບກ່ຽວກັບສະພາບຜົນເດັ່ນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທໍາຍີ 2022 ຫລັງຈາກນັ້ນກອງປະຊຸມ ຍັງໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານເພີ່ມເຕີມ ຄື:

1. ບົດລາຍງານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນທໍາຍີ 2022 ໂດຍທ່ານ ຄໍາເຈນ ວົງໂພສິ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ;

2. ບົດລາຍງານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນທໍາຍີ 2022 ໂດຍທ່ານ ບຸນໂຈມ ອຸບົນປະເສີດ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ;

3. ບົດລາຍງານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເງິນຕາ 6 ເດືອນທໍາຍີ 2022 ໂດຍທ່ານ ສອນໄຊ ສິດພະໄຊ ອາດິດຜູ້ວ່າການທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປລາວ.

ບັນດາເນື້ອໃນ ທີ່ກ່າວມານັ້ນ ລ້ວນແຕ່ເປັນບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ ເພື່ອຊຸກຍູ້ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຂອງປະເທດເຮົາ ໃຫ້ນັບມື້ນັບເຂັ້ມແຂງ. ດັ່ງນັ້ນ, ພາຍຫລັງທີ່ໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານຂອງລັດຖະບານແລ້ວ ຂໍາພະເຈົ້າໄດ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ປະກອບຄໍາເຫັນ ແລະ ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນຖານະທີ່ເປັນຕົວແທນແຫ່ງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດ ຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ໄດ້ຊຸກຍູ້ຕໍ່ລັດຖະບານ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ, ພ້ອມທັງສະເໜີກົນໄກ, ວິທີການ ແລະ ມາດຕະການ ເພື່ອໃຫ້ລັດຖະບານນໍາໄປຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງ ແລະ ແກ້ໄຂ ໃນຕໍ່ໜ້າໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບສະພາບ ແລະ ເງື່ອນໄຂຄວາມເປັນຈິງ ຂອງປະເທດເຮົາ. ໂດຍສະເພາະແມ່ນການແກ້ໄຂບັນດາຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາແຜນການດັ່ງກ່າວ ໃນໄລຍະເຄິ່ງປີຜ່ານມາ ເພື່ອເປັນບົດຮຽນ ໃນການກໍານົດທິດທາງວຽກງານຈຸດສຸມ 6 ເດືອນທໍາຍີ ປີ ໃຫ້ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ. ຕໍ່ຄໍາເຫັນ ແລະ ຄໍາຊຸກຍູ້ ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ມີທັງໝົດ 68 ເທື່ອຄົນ, ຍິງ 11 ເທື່ອຄົນ. ສະນັ້ນ ຂໍາພະເຈົ້າ ຂໍສັ່ງລວມບາງຄໍາເຫັນທີ່ເນື້ອໃນພື້ນເດັ່ນດັ່ງນີ້:

I. ຕໍ່ກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນຄື:

1. ສະເໜີໃຫ້ສຸ່ຊື່ນຮັກສາລະດັບອັດຕາການເຕີບໂຕຂອງເສດຖະກິດ ໄວ້ທີ່ລະດັບ 4,4% ເພາະຄາດວ່າມີຄວາມເປັນໄປໄດ້ ອີງໃສ່ສະພາບເງື່ອນໄຂຕົວຈິງຂອງບັນດາຂະແໜງການ ເຫັນວ່າມີທໍາແຮງ ແລະ ຄວາມອາດສາມາດ ໃນການຈັດເກັບລາຍຮັບເຂົ້າງົບປະມານ ໃນທໍາຍີ 2022;

2. ຮີບຮ້ອນສະໜອງປັດໄຈການຜະລິດກະສິກໍາ ໃຫ້ຊາວກະສິກອນເພື່ອຮັບໃຊ້ການຜະລິດໃນລະດູຝົນໃຫ້ພຽງພໍ ເປັນຕົ້ນ ແນວພັນຝືດ, ແນວພັນສັດ, ຝຸ່ນ ແລະ ປຸຍ. ພ້ອມທັງຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມ ໃຫ້ຜູ້ຜະລິດເອົາໃຈໃສ່ໃນການທໍາການຜະລິດ ເພື່ອທົດແທນການນໍາເຂົ້າ ແລະ ເປັນສິນຄ້າສິ່ງອອກ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທໍາ ຕາມສັນຍາການສົ່ງອອກທີ່ໄດ້ເຊັນກັບຕະຫລາດຕ່າງປະເທດ;

3. ຮີບຮ້ອນຕັດສິນໃຈແກ້ໄຂບັນຫາລາຄາສິນຄ້າສູງ, ນໍ້າມັນແພງ, ເງິນເຜີ້ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຜະລິດຢ່າງຈິງຈັງ ເພື່ອຮັບປະກັນບໍ່ໃຫ້ມີການຂາດແຄນອາຫານໃນປີຕໍ່ໄປ, ປຸກລະດົມນໍ້າໃຈຮັກຊາດ ແລະ ສ້າງຄ່າຄົງຄືນໃຫ້ຄົນລາວ ຫັນມາໃຊ້ຜະລິດຕະພັນຂອງລາວຫລາຍຂຶ້ນ, ເຂັ້ມງວດການນໍາເຂົ້າສິນຄ້າ ທີ່ສາມາດຜະລິດໄດ້ພາຍໃນ, ພ້ອມທັງຄົ້ນຄວ້າການນໍາເຂົ້ານໍ້າມັນຈາກຫລາຍແຫລ່ງ ແລະ ຊໍາລະດ້ວຍເງິນສະກຸນອື່ນ ນອກຈາກສະກຸນເງິນໂດລາ;

4. ຮີບຮ້ອນເອົາໃຈໃສ່ການຈັດເກັບລາຍຮັບ ຈາກຖານລາຍຮັບທີ່ໜັ້ນຄົງ, ນໍາໃຊ້ເຄື່ອງມືທັນສະໄໝ ຜ່ານລະບົບທະນາຄານໃຫ້ຄົບຖ້ວນ, ສະເໜີໃຫ້ແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງ ໃນການຈັດເກັບອາກອນ ເປັນຕົ້ນການເກັບຄ່າທໍານຽມ ແລະ ອາກອນ ທີ່ດິນ, ການຄ້າອອນລາຍ, ການຊື້-ຂາຍເງິນຄຣິດໂຕ ແລະ ອື່ນໆ ຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ແລະ ບໍານ. ພ້ອມທັງຄຸ້ມຄອງແຫລ່ງລາຍຮັບ ທີ່ເປັນເງິນຕາຈາກແຫລ່ງຕ່າງໆ ເປັນຕົ້ນ ທຶນຈິດທະບຽນ ການລົງທຶນຕ່າງປະເທດ, ການສົ່ງອອກສິນຄ້າ (ໄຟຟ້າ, ແຮ່ທາດ, ອຸດສາຫະກໍາປຸງແຕ່ງ, ກະສິກໍາ,...) ຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ໃຫ້ຄົບຖ້ວນ, ແນໃສ່ຮັບປະກັນການສະໜອງເງິນຕາໃຫ້ພຽງພໍຕໍ່ການຈັດຊື້ນໍ້າມັນເຊື້ອໄຟ ແລະ ສິນຄ້າອຸປະໂຫຍດ-ບໍລິໂພກອື່ນໆ ທີ່ຈໍາເປັນຕໍ່ການຜະລິດ ແລະ ການຊົມໃຊ້ໃນສັງຄົມ;

5. ຮີບຮ້ອນແກ້ໄຂບັນຫາການຊື້-ຂາຍເງິນຕາ ນອກລະບົບ, ຫລຸດຜ່ອນຄວາມແຕກໂຕນ ລະຫວ່າງອັດຕາແລກປ່ຽນຂອງທະນາຄານ ແລະ ອັດຕາແລກປ່ຽນພາຍນອກ, ຈໍາກັດການນໍາໃຊ້ເງິນຕາທີ່ຊະຊາຍ, ປະຕິວັດການແລກປ່ຽນເງິນຕາຜ່ານລະບົບທະນາຄານເປັນອັດຕາດຽວ, ກໍານົດອັດຕາສ່ວນການຖືຄອງເງິນຕາ ໃຫ້ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ໃຫ້ແຈ້ງຊັດເຈນ, ດໍາເນີນມາດຕະການລົງທຶນທີ່ເດັດຂາດ ຕໍ່ບຸກຄົນ ຫລື ນິຕິບຸກຄົນທີ່ປັບປ່ວນ ເຮັດໃຫ້ອັດຕາແລກປ່ຽນມີການຜັນຜ່ວນ ແລະ ຜູ້ທີ່ກັກຖຸນເງິນຕາໄວ້, ພ້ອມທັງມອບໃຫ້ທະນາຄານ

ທຸລະກິດ ເຮັດທຸລະກໍາແລກປ່ຽນເງິນຕາດ້ວຍຕົນເອງ ຕາມອັດຕາແລກປ່ຽນປະຈໍາວັນ ທີ່ທະນາຄານແຫ່ງສປປລາວ ກໍານົດ;

6. ເອົາໃຈໃສ່ການໂຄສະນາ ແລະ ສົ່ງເສີມ ການນໍາໃຊ້ເງິນກີບ ໃຫ້ກວ້າງຂວາງ ແລະ ຖືກຕ້ອງ ຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ແລະ ກົດໝາຍອື່ນໆກ່ຽວຂ້ອງ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ເປັນຕົ້ນ ການກໍານົດລາຄາສິນຄ້າ, ການຊໍາລະສິນຄ້າ ແລະ ການຈໍາຍເງິນເດືອນຄ່າແຮງງານ;

7. ເອົາໃຈໃສ່ການຈັດສັນງົບປະມານ ໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດສໍາລັບປີ 2023 ໃຫ້ສໍາເລັດ ໃນທໍາຍີ 2022 ໃຫ້ທັນຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ພ້ອມທັງກໍານົດຫລັກການຈັດສັນງົບປະມານໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ໃຫ້ແຈ້ງຊັດເຈນ ຕໍ່ໂຄງການທີ່ສໍາເລັດແລ້ວ, ໂຄງການສິບຕໍ່ ແລະ ໂຄງການສະເໜີໃໝ່ ແລະ ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາໂຄງການທີ່ເປັນບຸລິມະສິດຂອງທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ໄດ້ເຂົ້າແຜນ, ສອດຄ່ອງຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການລົງທຶນຂອງລັດ, ໃຫ້ທັນການ ແລະ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້;

8. ເອົາໃຈໃສ່ຈັດສັນງົບປະມານ ໃສ່ໂຄງການກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງ ຢູ່ເຂດຫ່າງໄກສອກຫລີກ ເພື່ອຮັບໃຊ້ການຜະລິດ ແລະ ອໍານວຍຄວາມສະດວກ ໃນການເດີນທາງໄປ-ມາ ຂອງນັກຮຽນ ລວມທັງໂຄງການທີ່ມີຄວາມສໍາຄັນທາງດ້ານຍຸດທະສາດ ຊາຍແດນ ທີ່ກໍ່ສ້າງມາແລ້ວຫລາຍປີແລ້ວ ແຕ່ໄດ້ຮັບງົບປະມານການຊໍາລະໜ້ອຍ ເຮັດໃຫ້ບໍ່ສາມາດສິບຕໍ່ໃຫ້ສໍາເລັດ;

9. ສະເໜີໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຈັດສັນງົບປະມານ ເຂົ້າໃສ່ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍ ຕໍ່ຜູ້ມີຄຸນງານຄວາມດີຕໍ່ການປະຕິວັດຊາດ ປະຊາທິປະໄຕ ໃຫ້ສົມຄຸນກັບຄວາມສາມາດດ້ານງົບປະມານຕົວຈິງ;

10. ສະເໜີໃຫ້ຮີບຮ້ອນແກ້ໄຂບັນຫາໄພຫວ່າງງານ ແລະ ຄຸ້ມຄອງແຮງງານລາວ ທີ່ເຄື່ອນຍ້າຍໄປເຮັດວຽກ ຢູ່ເຂດເສດຖະກິດພິເສດ ແລະ ໄປອອກແຮງງານ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ເພື່ອໃຫ້ມີຄວາມປອດໄພ ແລະ ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງ; ພ້ອມທັງດຸນດ່ຽງແຮງງານພາຍໃນ ແລະ ແຮງງານລາວ ໄປຕ່າງປະເທດ, ພັດທະນາສີມືແຮງງານທີ່ເປັນແຮງງານດິບ ແລະ ສີມືແຮງງານຕໍ່າ ເພື່ອຮັບປະກັນສະໜອງແຮງງານໃຫ້ຕະຫລາດແຮງງານ ຢູ່ພາຍໃນປະເທດ ໃຫ້ພຽງພໍ.

II. ຕໍ່ຄວາມຄືບໜ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນ ຄື:

1. ການປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ຂອງຂະແໜງການສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຍັງບໍ່ມີຄວາມເປັນເອກະພາບ ແລະ ເຂົ້າໃຈຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ຕໍ່ຄວາມຮຸນແຮງຂອງບັນຫາ ແລະ ບໍ່ທັນເດັດຂາດ ໃນການແກ້ໄຂບັນຫາ ທີ່ພົວພັນກັບຂະແໜງການຂອງຕົນ ໃຫ້ມີໝາກຜົນຕົວຈິງ, ຍັງຊັກຊ້າ, ມີການເອື້ອຍອີງ ແລະ ຖິ້ມຄວາມຮັບຜິດຊອບໃສ່ກັນ; ການແກ້ໄຂບັນຫາ ແລະ ການກໍານົດບັນດາມາດຕະການປ່ອນທີ່ມີ

ໂຄງການທົດລອງ ຍັງບໍ່ທັນໂປ່ງໃສ, ຍັງບໍ່ໄດ້ມີສ່ວນຮ່ວມແຕ່ຫົວທີຂອງອົງການປົກຄອງ ແລະ ປະຊາຊົນ ຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ, ປະຊາຊົນເອງ ກໍຍັງບໍ່ທັນເຂົ້າໃຈ ແລະ ຍັງຂັດຂ້ອງ;

2. ການປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ຍັງບໍ່ທັນໄປຕາມຫລັກການທີ່ເປັນມີອາຊີບ, ການຄົ້ນຄວ້າວາງແຜນ ຍັງຂາດລັກສະນະວິທະຍາສາດ, ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ນໍາໃຊ້ວິຊາການ ຜູ້ທີ່ມີຄວາມຮູ້ ຄວາມຊໍານານ ແລະ ປະສົບການທີ່ແນ່ນອນ, ທີ່ສອດຄ່ອງກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງໜ້າວຽກ, ການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ການປະເມີນຜົນ ຍັງບໍ່ທັນມີ ການວິເຄາະ-ວິໄຈ ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ແລະ ການລາຍງານຜົນ ຍັງບໍ່ທັນເປັນປົກກະຕິ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ (ລາຍງານທຸກໆ 3 ເດືອນ);

3. ສະເໜີໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຈັດສັນ ແລະ ແບ່ງເຂດດິນກະສິກໍາ ເພື່ອການຜະລິດສະໜອງພາຍໃນ ແລະ ເປັນສິນຄ້າສົ່ງອອກຕາມທໍາແຮງ ແລະ ຄວາມເໝາະສົມ ຂອງແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ແຈ້ງແຈ້ງ; ສົ່ງເສີມຂອດການຜະລິດເປັນສິນຄ້າ ເພື່ອສົ່ງອອກ ແລະ ການຫັນປຽນຈາກສັງຄົມບໍລິໂພກ ໄປເປັນສັງຄົມການຜະລິດ ໂດຍສະເພາະການສະຫະກອນ, ແກ້ໄຂຂອດຂຶ້ນການດໍາຄ່ອງຕົວກວ່າເກົ່າ; ຮັບປະກັນຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານບຸກຄາລະກອນໃນຂົງເຂດກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້;

4. ການຫັນເປັນທັນສະໄໝແບບດິຈິຕອນ ໃນການຈັດເກັບລາຍຮັບ ເຫັນວ່າລະບົບ ແລະ ເຄື່ອງມືອຸປະກອນທີ່ນໍາໃຊ້ໃນປະຈຸບັນ ມີອາຍຸການດິນ, ບໍ່ໄດ້ມີການປັບປຸງ (Update) ປົກກະຕິ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ ເຮັດໃຫ້ມີຊ່ອງວ່າງການຮົ່ວໄຫລຂອງງົບປະມານ;

5. ຜູ້ແທນເຫັນວ່າ ແຫລ່ງລາຍຮັບໃໝ່ ຍັງບໍ່ທັນຫລາກຫລາຍ, ມີພຽງແຕ່ແຮ່ທາດ ແລະ ຊຸດຄົ້ນເງິນຄຣິດໂຕ ເຊິ່ງເປັນແຫລ່ງລາຍຮັບ ທີ່ບໍ່ທັນແນ່ນອນ ເນື່ອງຈາກວ່າ ເປັນການເຮັດທົດລອງ ແລະ ປັດໃຈດ້ານລາຄາ ຍັງມີຄວາມສ່ຽງ, ແຫລ່ງລາຍຮັບທີ່ມີ ແລະ ໜັ້ນຄົງ ກໍຍັງເກັບບໍ່ໄດ້ຄົບຖ້ວນເປັນຕົ້ນ ລາຍຮັບຈາກທີ່ດິນ ແລະ ຄ່າທໍານຽມທາງ;

6. ການຍົກສູງປະສິດທິຜົນການຄຸ້ມຄອງລາຍຈ່າຍງົບປະມານຂອງລັດ ເປັນຕົ້ນ ດໍາລັດວ່າດ້ວຍ ລິດຂອງລັດ ເລກທີ 599/ລບ ຍັງບໍ່ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງເປັນຮູບປະທໍາ ໂດຍສະເພາະຄວາມເປັນເຈົ້າການຂອງພະນັກງານລັດ ກໍຄືຜູ້ທີ່ນໍາໃຊ້ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ຄຸ້ມຄອງຊັບສິນຂອງລັດ;

7. ຜູ້ແທນສະເໜີໃຫ້ກວດກາ ແລະ ປະເມີນຄືນ ຕົວເລກດຸນຕ່າງປະເທດໃຫ້ມີຄວາມຊັດເຈນ ໂດຍສະເພາະມູນຄ່າການສົ່ງອອກ-ນໍາເຂົ້າ ແລະ ການຊໍາລະສະສາງ ທີ່ເປັນເງິນຕາ ຜ່ານລະບົບທະນາຄານ, ການຄຸ້ມຄອງລະບົບການຊໍາລະສະສາງ ແລະ ແລກປ່ຽນເງິນຕາ ຜ່ານລະບົບທະນາຄານ, ການນໍາໃຊ້ເງິນກີບ ເພື່ອຊໍາລະສະສາງຢູ່ພາຍໃນປະເທດ, ພ້ອມທັງ ຄົ້ນຄວ້າວິທີການ ແລະ ກົນໄກ ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປລາວ ໃນການຕິດຕາມ ແລະ ຍິ່ງຢືນ ມູນຄ່າ

ການສົ່ງອອກສິນຄ້າ ກັບຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;

8. ຜູ້ແທນເຫັນວ່າ ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ຍັງບໍ່ທັນເລິກເຊິ່ງ, ກວ້າງຂວາງ ແລະ ທົ່ວເຖິງ, ການປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກໍາ ໃຕ້ກົດໝາຍ ຍັງບໍ່ທັນເຂັ້ມງວດ, ເດັດຂາດ ແລະ ບໍ່ມີຜົນສັກສິດເທົ່າທີ່ຄວນ, ຍັງມີການລະເມີດກົດໝາຍໃນສັງຄົມ ໃນຫລາຍກໍລະນີ; ການລົງວິໄນຕໍ່ຜູ້ລະເມີດຕາມທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ການປະຕິບັດ ຄໍາຕັດສິນຂອງສານ ໃນຫລາຍກໍລະນີ ຍັງບໍ່ມີຜົນສັກສິດ ແລະ ຍັງບໍ່ເປັນເອກະພາບ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ.

ທີ່ກ່າວມານັ້ນ, ແມ່ນບາງຄໍາເຫັນ ແລະ ຄໍາຊຸກຍູ້ ທີ່ພື້ນເດັ່ນຂອງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ເຊິ່ງບັນດາທ່ານລັດຖະມົນຕີ, ຮອງລັດຖະມົນຕີ ຈາກກະຊວງກ່ຽວຂ້ອງ ກໍໄດ້ຊີ້ແຈ້ງ, ອະທິບາຍ ແລະ ໄດ້ຕອບຖາມກັບທີ່ ຕໍ່ຄໍາຖາມຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ໄດ້ຍົກຂຶ້ນໃນກອງປະຊຸມ. ອີງຕາມວາລະກອງປະຊຸມໃນວັນທີ 8 ກໍລະກົດ 2022 ທີ່ຈະມາເຖິງນີ້ ກອງປະຊຸມຈະໄດ້ລົງຄະແນນສຽງຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວ ເປັນມະຕິຂອງກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ຄື:

1) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານ ຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນທໍາຍີ 2022;

2) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນທໍາຍີ 2022.

ຄະນະ...

ເມືອງທີ່ຈະລົງສະໝັກຮັບເລືອກຕັ້ງຄັ້ງນີ້ ເຊິ່ງມີ 17 ພັກ ເປັນຕົ້ນ: ພັກປະຊາຊົນກໍາປູເຈຍ, ພັກແສງທຽນ, ພັກຝຸງຊິນເປັກ (FUNCINPEC), ພັກຊາດກໍາປູເຈຍ, ພັກປະຊາທິປະໄຕຮາກຖານ; ຜູ້ຕາງໜ້າ 5 ລັດຖະສະພາຈາກປະເທດອາຊຽນ ເຂົ້າຮ່ວມສັງເກດການ ຄື: ລາວ, ຫວຽດນາມ, ມາເລເຊຍ, ອິນໂດເນເຊຍ ແລະ ຟີລິບປິນ; ບັນດາລັດຖະສະພາຈາກປະເທດໃນເອີຣົບ, ອາເມລິກາ ແລະ ຂົງເຂດອື່ນໆ ເປັນຕົ້ນ: ສະເປນ, ອາແຊັກໄບຊານ, ໂຄລົມເບຍ, ອາລັບເອມິເຣດ, ມັນດິບ ການຄໍາ ແລະ ດຸນຊໍາລະສະສາງ ກັບຕ່າງປະເທດໃຫ້ມີຄວາມຊັດເຈນ ໂດຍສະເພາະມູນຄ່າການສົ່ງອອກ-ນໍາເຂົ້າ ແລະ ການຊໍາລະສະສາງ ທີ່ເປັນເງິນຕາ ຜ່ານລະບົບທະນາຄານ, ການຄຸ້ມຄອງລະບົບການຊໍາລະສະສາງ ແລະ ແລກປ່ຽນເງິນຕາ ຜ່ານລະບົບທະນາຄານ, ການນໍາໃຊ້ເງິນກີບ ເພື່ອຊໍາລະສະສາງຢູ່ພາຍໃນປະເທດ, ພ້ອມທັງ ຄົ້ນຄວ້າວິທີການ ແລະ ກົນໄກ ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປລາວ ໃນການຕິດຕາມ ແລະ ຍິ່ງຢືນ ມູນຄ່າ

ໃນຂັ້ນຕໍ່ໄປ, ການເລືອກຕັ້ງຄະນະຕາແສງ ໄດ້ດໍາເນີນມາ 5 ຄັ້ງແລ້ວ ເຊິ່ງການເລືອກຕັ້ງຄັ້ງທໍາອິດແມ່ນປີ 2002, ແຕ່ລະຄັ້ງມີອາຍຸການ 5 ປີ ໂດຍແມ່ນຄະນະກໍາມະການເລືອກຕັ້ງແຫ່ງຊາດກໍາປູເຈຍ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບການເລືອກຕັ້ງຕາມກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍການເລືອກຕັ້ງຕາແສງ ສະບັບປີ 2001 ແລະ ຕາມລັດຖະທໍາມະນູນຂອງຣາຊະອານາຈັກກໍາປູເຈຍ; ສໍາລັບຜູ້ສະໝັກຮັບເລືອກຕັ້ງ ແມ່ນແຕ່ລະພັກເປັນຜູ້ສົ່ງສະໝັກໃນແຕ່ລະເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ການສະໝັກຮັບເລືອກຕັ້ງແຕ່ລະຄັ້ງ ມີຈໍານວນພັກ, ຕາແສງ, ຈໍານວນຜູ້ລົງທະບຽນເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຜູ້ໄປເລືອກຕັ້ງຕົວຈິງ.

ຜ່ານການສັງເກດການການເລືອກຕັ້ງຂັ້ນຕາແສງເຫັນວ່າ: ຄະນະຮັບຜິດຊອບຂອງແຕ່ລະໜ່ວຍເລືອກຕັ້ງ ເຊິ່ງປະກອບມີ 6 ທ່ານ ແມ່ນເປັນກາງ ບໍ່ພັກໄຟພັກການເມືອງໃດ, ມີບັນຊີລາຍຊື່ພັກທີ່ສະໝັກຮັບເ

ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຍານພາຫະນະທາງບົກ

ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

ພາກທີ VII

ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ

ມາດຕາ 53 ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ

ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ມີ ສາມຂັ້ນ ດັ່ງນີ້:

1. ກອງທະບຽນກາງຍານພາຫະນະທາງບົກ;
2. ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ;
3. ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ.

ມາດຕາ 54 ກອງທະບຽນກາງຍານພາຫະນະທາງບົກ

ກອງທະບຽນກາງຍານພາຫະນະທາງບົກ ແມ່ນ ຫົວໜ່ວຍວິຊາການລະດັບສອງ ເປັນກົງຈັກໜຶ່ງຂອງກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ມີພາລະບົດບາດເປັນເສນາທິການໃນການຄຸ້ມຄອງວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ພ້ອມທັງຮັບປະກັນຄວາມສະດວກ, ວ່ອງໄວ, ໂປ່ງໃສ, ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ແລະ ຖືກຕ້ອງ ຕາມມາດຕະຖານເຕັກນິກ.

ມາດຕາ 55 ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ

ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ແມ່ນຫົວໜ່ວຍວິຊາການ ທີ່ຂຶ້ນກັບພະແນກໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ, ສ່ວນດ້ານວິຊາການຂຶ້ນກັບກອງທະບຽນກາງຍານພາຫະນະທາງບົກ ມີພາລະບົດບາດໃນການຂຶ້ນທະບຽນ, ຝຶມໃບທະບຽນ ແລະ ກວດກາເຕັກນິກ ຍານພາຫະນະທາງບົກ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ພ້ອມທັງຮັບປະກັນການບໍລິການໃຫ້ມີຄວາມ ສະດວກ, ວ່ອງໄວ, ໂປ່ງໃສ, ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ແລະ ຖືກຕ້ອງ ຕາມມາດຕະຖານເຕັກນິກ.

ມາດຕາ 56 ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ

ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ ແມ່ນຫົວໜ່ວຍວິຊາການທີ່ຂຶ້ນກັບຫ້ອງການໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ, ສ່ວນດ້ານວິຊາການຂຶ້ນກັບກອງທະບຽນກາງຍານພາຫະນະທາງບົກ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ມີພາລະບົດບາດໃນການຂຶ້ນທະບຽນ, ຝຶມໃບທະບຽນ ແລະ ກວດກາເຕັກນິກຍານພາຫະນະທາງບົກຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນພ້ອມທັງຮັບປະກັນການບໍລິການໃຫ້ມີຄວາມ ສະດວກ, ວ່ອງໄວ, ໂປ່ງໃສ, ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ແລະ ຖືກຕ້ອງ ຕາມມາດຕະຖານເຕັກນິກ.

ມາດຕາ 57 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງກອງທະບຽນກາງຍານພາຫະນະທາງບົກ

ກອງທະບຽນກາງຍານພາຫະນະທາງບົກ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ດັ່ງນີ້:

1. ວາງແຜນ, ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາ ກ່ຽວກັບວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ;

2. ນຳໃຊ້ ເຕັກນິກວິຊາການ ແລະ ເຕັກໂນໂລຊີໃໝ່ ທີ່ເໝາະສົມເຂົ້າໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການບໍລິການ ການຂຶ້ນທະບຽນ ແລະ ກວດກາເຕັກນິກຍານພາຫະນະທາງບົກ;

3. ຄົ້ນຄວ້າສ້າງ ແລະ ປັບປຸງ ນິຕິກຳ, ປຶ້ມຄູ່ມື ໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ບໍລິການການຂຶ້ນທະບຽນ ແລະ ກວດກາເຕັກນິກ ຍານພາຫະນະທາງບົກ ເພື່ອສະເໜີຂຶ້ນເທິງພິຈາລະນາ;

4. ຊີ້ນຳ, ສັງລວມ ແລະ ຕິດຕາມ ກວດກາ ການຂຶ້ນທະບຽນ, ການກວດກາເຕັກນິກ ຍານພາຫະນະທາງບົກ;

5. ສ້າງ, ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ ຖານຂໍ້ມູນການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ແລະ ສະໜອງຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃຫ້ອົງການຈັດຕັ້ງລັດ, ເອກະຊົນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຫຼື ຕາມການສະເໜີ;

6. ເກັບ ຄຳທຳນຽມ ແລະ ຄຳບໍລິການ ກ່ຽວກັບວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ;

7. ສະໜອງ ວັດຖຸປະກອນ ກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນ, ການຝຶມໃບທະບຽນ ຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃຫ້ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຂັ້ນເມືອງ;

8. ອອກຄຳສັ່ງ ຢຸດການຂຶ້ນທະບຽນ, ລົບລ້າງການຂຶ້ນທະບຽນທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງຂອງກອງທະບຽນຍານພາຫະນະ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ແລະ ນຳໃຊ້ມາດຕະການເພື່ອແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກໃຫ້ສະດວກ, ວ່ອງໄວ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ;

9. ຮັບຄຳສະເໜີ ແລະ ແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກໃຫ້ສະດວກ, ວ່ອງໄວ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ;

10. ສະໜອງສະຖານທີ່ ແລະ ສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກ ທີ່ເໝາະສົມໃຫ້ໜ່ວຍງານຕິດປ້າຍທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ຂອງຂະແໜງການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ;

11. ປະສານສົມທົບກັບການຈັດຕັ້ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໃນການເຄື່ອນໄຫວຄຸ້ມຄອງວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ;

12. ພົວພັນ ຮ່ວມມືກັບ ຕ່າງປະເທດ, ພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ກ່ຽວກັບວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ຕາມການມອບໝາຍຂອງຂັ້ນເທິງ;

13. ສະຫຼຸບ ແລະ ລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ຕໍ່ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ຢ່າງເປັນປົກກະຕິ;

14. ນຳໃຊ້ສິດ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ອື່ນຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ.

ມາດຕາ 58 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ

ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ດັ່ງນີ້:

1. ຂຶ້ນທະບຽນ, ຝຶມໃບທະບຽນ ແລະ ກວດກາເຕັກນິກ ຍານພາຫະນະທາງບົກ;

2. ຊີ້ນຳ, ສັງລວມ ແລະ ຕິດຕາມ ກວດກາ ການຂຶ້ນທະບຽນ, ການກວດກາເຕັກນິກ ຍານພາຫະນະທາງບົກຂອງກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ;

3. ນຳໃຊ້ຖານຂໍ້ມູນການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ແລະ ສະໜອງຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃຫ້ອົງການຈັດຕັ້ງລັດ, ເອກະຊົນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຫຼື ຕາມການສະເໜີ;

4. ອອກຄຳສັ່ງ ຢຸດການຂຶ້ນທະບຽນ, ລົບລ້າງການຂຶ້ນທະບຽນ ທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງຂອງຕົນ ຫຼື ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ ແລະ ນຳໃຊ້ມາດຕະການເພື່ອແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃຫ້ສະດວກ, ວ່ອງໄວ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ;

5. ຮັບຄຳສະເໜີ ແລະ ແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃຫ້ສະດວກ, ວ່ອງໄວ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ;

6. ເກັບຄຳທຳນຽມ ແລະ ຄຳບໍລິການ ກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນ, ຝຶມໃບທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ;

7. ປະສານສົມທົບກັບພະແນກການແລະພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃນການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ;

8. ສະຫຼຸບ ແລະ ລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ຕໍ່ກອງທະບຽນກາງຍານພາຫະນະທາງບົກ ແລະ ພະແນກໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ຢ່າງເປັນປົກກະຕິ;

9. ນຳໃຊ້ສິດ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ອື່ນຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ.

ມາດຕາ 59 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ

ກອງທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ດັ່ງນີ້:

1. ຂຶ້ນທະບຽນ, ຝຶມໃບທະບຽນ ແລະ ກວດກາເຕັກນິກ ຍານພາຫະນະທາງບົກ ປະເພດລົດຈັກ ແລະ ກົນຈັກກະສິກຳ;

2. ນຳໃຊ້ຖານຂໍ້ມູນການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ແລະ ສະໜອງຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃຫ້ອົງການຈັດຕັ້ງລັດ, ເອກະຊົນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຫຼື ຕາມການສະເໜີ;

3. ລົບລ້າງການຂຶ້ນທະບຽນ ທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງຂອງຕົນ ພ້ອມທັງນຳໃຊ້ມາດຕະການເພື່ອແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃຫ້ສະດວກ, ວ່ອງໄວ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ;

4. ພົວພັນ, ຮ່ວມມືກັບໜ່ວຍງານຕິດປ້າຍຂອງຂະແໜງການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໃນການຜະລິດ ແລະ ຕິດປ້າຍທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ;

5. ຮັບຄຳສະເໜີ ແລະ ແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກ ໃຫ້ສະດວກ, ວ່ອງໄວ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ;

6. ເກັບຄຳທຳນຽມ ແລະ ຄຳບໍລິການ ກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນ, ຝຶມ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ຖະແຫຼງ...

2023 ການປະກອບຄຳເຫັນຂອງບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ລວມທັງໝົດມີ 13 ທ່ານ, ຍິງ 1 ທ່ານ ແລະ ສາມາດສັງລວມບັນດາເນື້ອໃນທີ່ພົ້ນເດັ່ນ ໄດ້ດັ່ງນີ້:

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງ ຢາເສບຕິດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນຊົມເຊີຍລັດຖະບານ ທີ່ມີຄວາມພະຍາຍາມໃນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ໃນເງື່ອນໄຂທີ່ປະເທດພວກເຮົາພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ຜົນກະທົບຈາກການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19, ແຕ່ກໍສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມແຜນການໄດ້ຢ່າງມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ເຊິ່ງຜ່ານການປະຕິບັດຕົວຈິງ ແຕ່ເດືອນກໍລະກົດ 2021 ຫາເດືອນພຶດສະພາ 2022 ສາມາດແກ້ໄຂມ້າງລາຍຄະດີຢາເສບຕິດໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດໄດ້ເຖິງ 4.094 ເລື້ອງ,

ຈັບຜູ້ຖືກຫາໄດ້ 5.818 ຄົນ ຍິງ 618 ຄົນ, ຍຶດຢາເສບຕິດປະເພດຢາບ້າໄດ້ 177.752.115 ເມັດ, ນ້ຳໜັກລວມ 17.887,29 ກລ, ພ້ອມນີ້ ກຸ່ມເສບ, ຂົນສົ່ງ-ຄຳຂາຍ ຢາເສບຕິດມີຄວາມຍ້ານກົວ,ຈຳນວນໜຶ່ງໄດ້ຢຸດເຊົາ. ແຕ່ຄ່ຽງຄູກັບຜົນໄດ້ຮັບດັ່ງກ່າວນັ້ນ, ຜ່ານຈາກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ເຫັນວ່າຍັງພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ຍັງມີບັນຫາດ້ານອອນ-ລິນຄຳ, ເປັນຕົ້ນແມ່ນ: ການໂຄສະນາ, ສຶກສາອິບຣິມ, ເຜີຍແຜ່ແນະນຳບັນດາລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ຜົນຮ້າຍຂອງຢາເສບຕິດໃຫ້ທົ່ວສັງຄົມຍັງບໍ່ທັນທົ່ວເຖິງທຸກເປົ້າໝາຍ, ປະຊາຊົນຈຳນວນໜຶ່ງ ຍັງບໍ່ທັນໃຫ້ການຮ່ວມມືໃນການແຈ້ງເບາະແສ ແລະ ໃຫ້ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບບັນຫາຢາເສບຕິດໃນທ້ອງຖິ່ນຕົນ; ການບຳບັດ, ປິ່ນປົວ, ພື້ນຜູ້ສຸຂະພາບ ແລະ ເຝິກສືມີ, ເຝິກອາຊີບໃຫ້ຜູ້ຕິດຢາເສບຕິດ ຍັງເຮັດບໍ່ທັນໄດ້ດີ, ເປັນສາເຫດໜຶ່ງທີ່ໃຫ້ຜູ້ຕິດຢາເສບຕິດ ໃນເມື່ອປິ່ນປົວເຊົາແລ້ວ ຍັງກັບໄປເສບຢາເສບຕິດຄືນໃໝ່; ຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງກໍຄືຂະແໜງການຕ່າງໆ ແລະ ພະນັກງານ-ສະມາຊິກພັກຈຳນວນໜຶ່ງ ຍັງ

ເຂົ້າໃຈວ່າ, ວຽກງານແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງ ຢາເສບຕິດ ແມ່ນໜ້າທີ່ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ຂອງຂະແໜງການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ຈຶ່ງບໍ່ທັນເອົາໃຈໃສ່ເທົ່າທີ່ຄວນ; ຍັງຂາດງົບປະມານ, ວັດຖຸອຸປະກອນ, ພາຫະນະທີ່ຈຳເປັນໃນການຮັບໃຊ້ໃຫ້ແກ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ.

ສ່ວນທິດທາງແຜນການຈຸດສຸມໃນໄລຍະຕໍ່ໄປ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສະເໜີ ດັ່ງນີ້:

1. ຕ້ອງໄດ້ເພີ່ມທະວີການຍົກສູງຄວາມສາມາດ ໃນການນຳພາຊີ້ນຳການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງຢາເສບຕິດ ໃຫ້ກາຍເປັນຄວາມຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງ, ເດັດຂາດຂອງຄະນະພັກ-ຄະນະນຳແຕ່ລະຂັ້ນ, ຖືເອົາການແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງຢາເສບຕິດ ເປັນມາດຕະຖານເງື່ອນໄຂໜຶ່ງ ເຂົ້າໃນຂະບວນການແຂ່ງຂັນຮັກຊາດ ແລະ ພັດທະນາ, ສ້າງບ້ານປອດຢາເສບຕິດ, ສ້າງໜ່ວຍພັກປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ ເພື່ອສ້າງໃຫ້ທຸກຄົນມີສະຕິລະວັງຕົວ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມໃນການຕ້ານ, ສະກັດກັ້ນ ບັນຫາຢາເສບຕິດ ຢ່າງ

ແຂງແຮງ;

2. ສືບຕໍ່ສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ໃຫ້ສັງຄົມຫລາຍຂຶ້ນ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ ດ້ວຍການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ຜົນຮ້າຍຂອງຢາເສບຕິດໃຫ້ເລິກເຊິ່ງ, ເຖິງຖອງ ແລະ ທົ່ວເຖິງທຸກເປົ້າໝາຍໃນສັງຄົມ, ສິ່ງສຳຄັນແມ່ນເອົາໃຈໃສ່ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ສະຖາບັນຄອບຄົວ ແລະ ຊຸມຊົນໃນການຕ້ານ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງຢາເສບຕິດໃຫ້ແຂງແຮງ, ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ໄດ້ຮັບຜົນດີ;

3. ສືບຕໍ່ປັບປຸງ, ສ້າງກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບບັນຫາຢາເສບຕິດໃຫ້ຮັດກຸ່ມ, ບໍ່ໃຫ້ມີຊ່ອງຫວ່າງ, ກົດໜ່ວງທ່ວງດຶງ, ຖືກຕ້ອງ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການ ໃນການເລັ່ງທວງໃຫ້ແກ່ການແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງຢາເສບຕິດ;

4. ສືບຕໍ່ປັບປຸງກົງຈັກການຈັດຕັ້ງ ກໍຄືໜ່ວຍງານ ແລະ ບຸກຄະລາກອນ ທີ່ຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງ ຕໍ່ການສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງຢາເສບຕິດ ໃຫ້ມີຄວາມໜັກແໜ້ນ, ເຂັ້ມແຂງ, ເດັດຂາດ, ໂປ່ງໃສ, ເປັນມືອາ

ຊີບ ແລະ ມີຄວາມສາມາດພຽງພໍ ໃນການເຄື່ອນໄຫວແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງຢາເສບຕິດ. ພ້ອມນີ້, ກໍຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ເພີ່ມຄວາມສາມາດທາງດ້ານພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ເຕັກນິກ-ວິຊາການ, ເຄື່ອງມືທີ່ທັນສະໄໝ, ງົບປະມານຮັບໃຊ້ ຢ່າງເໝາະສົມ ແລະ ເປັນລະບົບຄົບຊຸດເພື່ອຮັບໃຊ້ວຽກງານສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງຢາເສບຕິດ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນ;

5. ສະເໜີໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ ຕໍ່ການບຳບັດ-ປິ່ນປົວຜູ້ຕິດຢາເສບຕິດ, ເຊິ່ງໃນປັດຈຸບັນ ກໍຄືໃນຊຸມປີຕໍ່ໜ້າ ເຫັນວ່າຍັງມີຄວາມຈຳເປັນ ຕ້ອງໄດ້ປັບປຸງບັນດາສູນ ກໍຄືສະຖານບຳບັດ-ປິ່ນປົວ ແລະ ເຝິກວິຊາຊີບ ເພື່ອຮັບໃຊ້ໃຫ້ແກ່ວຽກງານດັ່ງກ່າວ, ຄົ້ນຄວ້າປະກອບພາຫະນະ, ອຸປະກອນຮັບໃຊ້ທີ່ຈຳເປັນ ແລະ ບຸກຄະລາກອນແພດໝໍ ກໍຄືວິຊາການດ້ານຕ່າງໆ ໃຫ້ມີຄວາມຮັບປະກັນຢ່າງເໝາະສົມ. ສ່ວນຄາດໝາຍຕໍ່ໄປ ແມ່ນຕ້ອງໄດ້ພະຍາຍາມເຮັດໃຫ້ຜູ້ຕິດຢາເສບຕິດຫລຸດລົງເປັນກ້າວໆ ເຊິ່ງນັ້ນແມ່ນຕົວຊີ້ວັດໜຶ່ງທີ່ຊີ້ໃຫ້ເຫັນປະສິດທິຜົນ ໃນການແກ້ໄຂຂັດຂ້ອງຢາເສບຕິດ ຢູ່ປະເທດເຮົາ;

6. ສະເໜີໃຫ້ສືບຕໍ່ການຮ່ວມມືກັບສາກົນ, ໂດຍສະເພາະແມ່ນກັບບັນດາປະເທດໃກ້ຄຽງໃນອະນຸພາກພື້ນ, ພາກພື້ນໃຫ້ແໜ້ນແຜ່ນ, ເປັນລະບົບ, ຮັດກຸ່ມ ເພື່ອສະກັດກັ້ນ, ປາບປາມຂະບວນການຢາເສບຕິດໃຫ້ແຂງແຮງ, ມີຈຸດສຸມ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນ. ພ້ອມນີ້, ຍາດແຍ່ງເອົາການສະໜັບສະໜູນ, ຊ່ວຍເຫລືອທາງດ້ານອຸປະກອນ-ເຕັກນິກ, ວິຊາການ ແລະ ທຶນຮອນ ຈາກປະເທດເພື່ອນມິດໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນ.

ໃນຕອນທ້າຍນີ້, ຂ້າພະເຈົ້າໃນນາມຄະນະນຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຂໍຮຽກຮ້ອງມາຍັງຄະນະພັກ-ຄະນະນຳທຸກຂັ້ນ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕຳຫລວດ ຕະຫລອດພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ແລະ ທຸກຊັ້ນຄົນໃນສັງຄົມ ຈຶ່ງໃຫ້ການຮ່ວມມື ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ໃນການຈັດຕັ້